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Marjana Ahačič

Občina Radovljica bo tudi 
letos sodelovala v aktivnostih 
Evropskega tedna mobilnos-
ti, ki bo potekal od srede, 16. 
septembra, do vključno tor-
ka, 22. septembra. Letošnji 
slogan »Izberi čistejši način 
prevoza!« spodbuja k aktiv-
nejši uporabi hoje, kolesa ali 
javnega prevoza z namenom 
zmanjševanja cestnega 
motornega prometa. 
Motorni promet je v Slove-
niji največji onesnaževalec 

okolja, saj prispeva največji 
delež toplogrednih plinov. 
Zato je spodbujanje čistej-
še mobilnosti eden od 
pomembnejših ukrepov za 
izboljšanje bivanjskega 
okolja, poudarjajo organi-
zatorji.
V radovljiški občini bodo 
tako v Evropskem tednu 
mobilnosti organizirani 
brezplačni mestni avtobus, 
že 17. kolesarski izlet in 
predstavitve izposoje koles 
ter številne dejavnosti šol.

Evropski teden 
mobilnosti
Prihodnjo sredo se začenja letošnji Evropski 
teden mobilnosti, tokrat pod sloganom Izberi 
čistejši način prevoza!. Tudi letos mestni avtobus 
in kolesarski izlet.
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Občina Radovljica, Turizem 
in kultura Radovljica, Knjiž-
nica A. T. Linharta Radovlji-
ca, Muzeji radovljiške obči-
ne, Območna izpostava JSKD 
Radovljica in KUD Radovlji-
ca vabijo na osrednjo kultur-
no slovesnost v spomin Alen-
ki Bole Vrabec, radovljiški 
dramski igralki, režiserki, 
prevajalki, direktorici in 
umetniški vodji v številnih 
amaterskih gledališčih in gle-
daliških skupinah ter organi-
zatorki kulturnega življenja. 
Slovesnost bo drevi, 11. sep-
tembra, ob 20. uri na Vurni-
kovem trgu v Radovljici.
Spored slovesnosti bodo 
oblikovali dramska igralka 
in pisateljica Maja Gal Štro-
mar, Linhartov oder in Har-
monikarski orkester KUD 
Radovljica, operni solist 

Ivan Andres Arnšek, dram-
ska igralca Vesna Jevnikar 
in Borut Veselko ter režiser 
in scenarist dr. Rok Andres.
V primeru dežja bo priredi-
tev prestavljena na torek, 15. 
septembra 2020, prav tako 
ob 20. uri na Vurnikovem 
trgu.
V septembru sta v Knjižnici 
A. T. Linharta Radovljica 
odprti žalna knjiga in razsta-
va, posvečena Alenki Bole 
Vrabec. Razstava je nastala v 
sodelovanju Fotografskega 
društva Radovljica, Knjižnice 
A. T. Linharta Radovljica in 
Muzejev radovljiške občine.
Na slovesnosti bodo upošte-
vana navodila NIJZ, obisko-
valce prosijo, da upoštevajo 
medsebojno razdaljo, si raz-
kužijo roke in pazijo na 
higieno rok in kašlja.

V spomin Alenki 
Bole Vrabec
Osrednja kulturna slovesnost v spomin Alenki 
Bole Vrabec bo drevi ob 20. uri na Vurnikovem 
trgu v Radovljici.

Marjana Ahačič

Otroci so se vrnili tudi v 
radovljiške vrtce in šole. Štiri 
osnovne šole v radovljiški 
občini bo v novem šolskem 
letu obiskovalo skupaj 1867 
učencev, kar je kar 43 več kot 
leto poprej. Med njimi je 195 
prvošolcev, 20 več kot prete-
klo šolsko leto. Radovljiške 

vrtce bo od 1. septembra lah-
ko obiskovalo največ 767 
otrok, od tega jih 207 otrok 
prvič vstopa v vrtec. Tudi v 
tem šolskem letu bo v osmih 
enotah vrtca odprtih skupaj 
44 oddelkov, so sporočili z 
občinske uprave.
Prvošolce v Radovljici in v 
Lescah je tudi letos nagovo-
ril župan Ciril Globočnik. 

Poudaril je, da na prometno 
varnost na šolskih poteh v 
septembru še posebej opo-
zarjajo občinski redarji, 
policisti, gasilci in drugi 
prostovoljci. Starše je župan 
spomnil, da so zgled svojim 
otrokom za varno obnašanje 
v prometu. Prvošolcem pa je 
zaželel, da bi se v šoli dobro 
počutili in se razumeli tako 

s sošolci kot učitelji. Izrazil 
je zadovoljstvo, da so bili 
prostori osnovnih šol v zad-
njih desetih letih energetsko 
obnovljeni in omogočajo 
prijetno bivanje in učenje 
otrok. Zaželel je dobro sode-
lovanje šole in učiteljev, 
učencev ter staršev v novem 
šolskem letu.

Letos je v klopeh 
dvajset prvošolcev več 
V novem šolskem letu je v klopeh radovljiških osnovnih šol dvajset prvošolcev več kot lani. Učenci iz 
Lipniške doline so se vrnili v popolnoma prenovljeno šolo.
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Želi si več 
sodelovanja
Pogovor z Alenko 
Langus, direktorico 
občinske uprave
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Poklon rojaku 
Lovru Tomanu

V Kamni Gorici so ponosni na 
rojaka Lovra Tomana, pesnika 
in domoljuba, ki je leta 1848 
prvič izobesil slovensko 
zastavo. 
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Obnova dela avtoceste
Odsek Brezje–Kranj v smeri 
proti Ljubljani so začeli 
obnavljati v ponedeljek.
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AKTUALNO

Gorsko reševanje
Pri gradu Kamen so prikazali 
načine helikopterskega reše-
vanja v gorah, ki so za slo-
venske razmere najbolj pri-
merni.
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KULTURA

Gledališka jesen  
v Kropi
Prihodnjo nedeljo se bo z 
večerom šansonov in nasto-
pom Lare Jankovič v Kropi 
začel 7. Festival gledališča.
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ZADNJA

Letos brez razgleda
Stol je udeležence 46. Poho-
da Večno mladih fantov 
sprejel v megli in vetru.
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 OBČINA RADOVLJICA

OBVESTILO O OBJAVI JAVNE DRAŽBE  
ZA PRODAJO ZEMLJIŠČ NA LANCOVEM

Vse zainteresirane ponudnike obveščamo, da je na spletni 
strani Občine Radovljica www.radovljica.si v rubriki Razpisi in 
objave, objavljena javna dražba za prodajo zemljišč na Lanco-
vem, in sicer:
 - zemljišča  s parc. št. 246/506 v izmeri 2496 m2,  
 - zemljišča  s parc. št. 246/507 v izmeri 1198 m2, 
 - zemljišča  s parc. št. 246/515 v izmeri 1003 m2, 
 - zemljišča  s parc. št. 246/497 v izmeri 1111 m2. 

Zemljišča se nahajajo v prostorski enoti LA 07 in LA 08 ter niso 
komunalno opremljena.

Javna dražba bo potekala 6. 10. 2020 med 9.00 in 11.00 na 
Občini Radovljica. Rok za plačilo varščine je 1. 10. 2020. Vsi 
ostali pogoji sodelovanja so navedeni v objavi javne dražbe.

Informacije in dodatna pojasnila: tel. št.: (04) 537 23 19 (Tanja 
Geltar), e-naslov: tanja.geltar@radovljica.si, vsak delovni dan 
med 9.00 in 11.00.

Občinska uprava Občine Radovljica
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 OBČINA RADOVLJICA

OBVESTILO O OBJAVI JAVNEGA POZIVA 

Na spletnih straneh Občine Radovljica www.radovljica.si bo  
v rubriki Razpisi in objave v petek, 11. 9. 2020, objavljen 

Javni poziv delodajalcem v občini Radovljica
za sofinanciranje kadrovskih štipendij  

za šolsko/študijsko leto 2020/2021
s prijavnimi obrazci.

Rok za oddajo vlog je 19. 10. 2020 oz. do porabe sredstev.
Dodatne informacije: Monika Sluga, tel. št.: 04 537 23 38, 
e-naslov: monika.sluga@radovljica.si 

Občinska uprava Občine Radovljica
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Župan Ciril Globočnik je 
konec avgusta z izbranim 
izvajalcem, Gorenjsko grad-
beno družbo, podpisal pogo-
dbo o gradnji kanalizacije in 
obnovi vodovoda na Spod-
njem Lancovem. Kot so spo-
ročili z občinske uprave, 
pogodbena vrednost del 
znaša nekaj manj kot tri 

milijone evrov, od tega bo 
približno dve tretjini sred-
stev za naložbo prispeval 
kohezijski sklad. Na ta 
5,7-kilometra dolg odsek 
kanalizacije bo po izgradnji 
priključenih tristo prebival-
cev. V sklopu del bo deloma 
obnovljeno tudi vodovodno 
omrežje in urejene javne 
površine. Zaključek projekta 
načrtujejo do jeseni 2022.

Gradnja kanalizacije

Mestni avtobus 
Radovljica–Lesce 
Brezplačni mestni avtobus 
na krožni liniji v Radovljici 
in Lescah bo na voljo od sre-
de, 16. septembra, do vključ-
no torka, 22. septembra. 
Vozni red in potek trase bos-
ta objavljena na občinskih 
spletnih straneh in namešče-
na na vseh postajališčih.

Za kolesarski izlet 
obvezne prijave
V sredo, 16. septembra, bo 
17. kolesarski izlet. Organizi-
ran bo v dveh skupinah z do 
petdesetimi udeleženci. Start 
in cilj izleta bosta na igrišču 
za Osnovno šolo A. T. Lin-
harta Radovljica. Prva skupi-
na se bo začela zbirati ob 
13.30 in bo startala ob 14. uri, 
zbor druge skupine pa bo od 
15.30 in start ob 16. uri. 
Krožna pot, dolga 12,5 kilo-
metra, bo vodila mimo petih 
novih postaj za izposojo 
koles v Radovljici, Lescah in 
Begunjah. Kolesarji se izleta 
udeležijo na lastno odgovor-
nost in so se dolžni ravnati v 
skladu s cestnoprometnimi 
predpisi, poudarjajo organi-
zatorji. Obvezna je tehnična 
brezhibnost koles in upora-
ba čelad za otroke do 18. leta 
starosti. Uporabo čelade pri-
poročamo vsem kolesarjem.

Ogled biodinamičnega 
vrta
Po vrnitvi si bodo udeležen-
ci lahko ogledali biodinami-
čni učni vrt in se okrepčali z 
napitki in jedmi, pripravlje-
nimi iz pridelkov vrta, ki 

zaključuje že svojo sedmo 
sezono. Prejeli bodo tudi 
spominsko darilo.
V skladu z navodili NIJZ 
bomo upoštevali higienska 
priporočila in vodili seznam 
prisotnih, ki je obvezen pri 
zbiranju do petdeset ljudi. 
Zato so letos obvezne prija-
ve udeležencev izleta. Prija-
ve do zapolnitve mest spre-
jema Športna zveza Radov-
ljica, Bled, Bohinj, Gorje: od 
ponedeljka do petka od 8. do 
12. ure na telefonski številki 
041 718 965 ali po elektron-
ski pošti na naslov szradov-
ljica@gmail.com. 
Prireditev bo izvedena, če bo 
zanjo pridobljeno dovoljen-
je upravne enote in če ne bo 
deževalo, še pojasnjujejo 
organizatorji.

Predstavitve izposoje 
koles
Na treh postajah za avtoma-
tizirano izposojo koles bo 
občinska uprava v sredo, 16. 
septembra, organizirala 
predstavitve uporabe novega 
sistema Gorenjska.bike, ki 
je sicer vzpostavljen še v šti-
rih gorenjskih občinah: na 
Jesenicah, v Naklem, Tržiču 
in Kranju. Predstavitve bodo 
na postajah:
Radovljica center na parkiri-
šču nasproti knjižnice od 13. 
do 14. ure, Lesce center pri 
železniški postaji od 15. do 
16. ure in Begunje center 
pri avtobusni postaji od 17. 
do 18. ure.

Pešbus in kokoška Rozi  
v šolah
Osnovne in srednje šole ter 
vrtci se z različnimi dejav-

nostmi vsako leto pridružijo 
Evropskemu tednu mobil-
nosti. S Pešbusom se učenci 
v šolo odpravijo peš v orga-
niziranih skupinah po 
domišljeno začrtanih poteh 
in po stalnem urniku. Orga-
nizirali ga bodo V OŠ F. S. 
Finžgarja Lesce in OŠ Sta-
neta Žagarja Lipnica. 
V Lescah je Pešbus od 16. do 
22. septembra predviden na 
dveh poteh do osnovne šole: 
Savska cesta–Finžgarjeva uli-
ca–Vodnikova ulica in iz 
Hraš. Računajo na okrog 
dvajset udeleženih otrok. 
Tudi letos k sodelovanju 
vabijo prostovoljce, ki bi bili 
pripravljeni otroke na pešpoti 
spremljati, oglasijo se lahko 
na tel. št. 04 533 76 00. Vse 
šolarje, njihove starše in uči-
telje pa bodo pozvali, naj se v 
OŠ F. S. Finžgarja Lesce 
odpravijo peš v ponedeljek, 
21. septembra, v podružnič-
no šolo v Begunjah pa že v 
petek, 18. septembra.

OŠ Staneta Žagarja Lipni-
ca bo vse dni evropskega 
tedna mobilnosti organizi-
rala Pešbus na matični šoli 
na relaciji iz Kamne Gori-
ce, na podružnični šoli 
Ovsiše pa od kulturnega 
doma v Podnartu do šole 
na Ovsišah. Na dan brez 
avtomobila, 22. septem-
ber, pa bodo peš prihod v 
šolo organizirali iz vseh 
krajev: Kamne Gorice, 
Krope, Dobrav, Brezovice, 
Zaloš, Podnarta, Ovsiš, 
Češnjice in Poljšice.
OŠ Antona Janše Radovlji-
ca pa bo tudi letos vključe-
na v projekt Gremo peš s 
kokoško Rozi. V Evropskem 
tednu mobilnosti se bodo 
skupaj z učitelji in ob pod-
pori staršev trudili v šolo 
prihajati na trajnostni način 
(peš, s kolesom, s skirojem, 
z avtobusom …), ravno tako 
iz šole domov, ter se na tak 
način gibali tudi v popol-
danskem času.

Evropski teden mobilnosti

Na treh postajah za avtomatizirano izposojo koles bo 
občinska uprava v sredo organizirala predstavitve uporabe 
novega sistema Gorenjska.bike. / Foto: Gorazd Kavčič

Tako v šolah kot vrtcih so 
med počitnicami opravili 
nekaj vzdrževalnih del, saj 
sta bili poleti odprti le enoti 
v Radovljici in Lescah, ki ju 
je skupaj v povprečju obis-
kovalo 220 otrok. Poleg nuj-
nega vzdrževanja so med 
drugim v vrtcu Posavec 
obnovili vodovodne inštala-
cije; občina za nakup opre-
me in investicijsko vzdrže-
valna dela v radovljiških vrt-
cih sicer letos v proračunu 
namenja nekaj več kot sto 
tisoč evrov. 
Tudi v osnovnih šolah so 
med počitnicami izvajali 
vzdrževalna dela. Za inve-
sticijsko vzdrževanje šol in 
nakup opreme občina letos 
namenja 195 tisoč evrov, 
med drugim tudi za preno-
vo dveh toplotnih podpos-
taj na OŠ A. T. Linharta 
Radovljica, za kar je v pro-
računu predvidenih 60 
tisoč evrov, ter nakup špor-
tne opreme za sanirano 
telovadnico OŠ Staneta 

Žagarja Lipnica v vrednosti 
50 tisoč evrov.
Šolarji iz Lipniške doline so 
sicer v torek prišli v popolno-
ma obnovljeno šolo. Za pro-
jekt celovite sanacije je obči-
na ob pomoči države name-
nila nekaj manj kot dva mili-
jona evrov. Opravljena dela 
obsegajo popolno energetsko 
sanacijo objekta z zamenjavo 
azbestne strešne kritine, 
toplotno izolacijo celotnega 
ovoja stavbe in zamenjavo 
stavbnega pohištva. V delu 
objekta s telovadnico je vgra-
jeno mehansko prezračevan-
je z rekuperacijo. Svetila so 
zamenjana z varčnejšo raz-
svetljavo, vgrajeni so termo-
statski ventili. V sklopu pre-
nove je bila dograjena tudi 
kotlovnica z zalogovnikom 
na lesno biomaso, prenovlje-
na velika telovadnica ter ure-
jena okolica z dostopno cesto 
in parkiriščem.
Projekt je sofinanciran z 
nepovratnimi sredstvi. 
Ministrstvo za infrastruktu-
ro iz Kohezijskega sklada za 
naložbo prispeva 405 tisoč 

evrov, Ministrstvo za gospo-
darski razvoj in tehnologijo 
pa 337 tisoč evrov nepovrat-
nih in 106 tisoč evrov brezo-
brestnih povratnih sredstev.
Sicer so v prvih dneh za 
šolarje, posebej tiste naj-
mlajše, skrbeli policisti, 
občinski redarji, gasilci in 
drugi prostovoljci. Pozorno 

so spremljali njihovo pot v 
šolo, posebej na najbolj 
obremenjenih križiščih in 
šolskih poteh. Voznike so 
na začetek novega šolskega 
leta opozarjali tudi že konec 
počitnic nameščeni transpa-
renti in druge označbe, 
medobčinski inšpektorat pa 
je izvajal meritve hitrosti.

Dvajset prvošolcev več

Prvošolce v Radovljici in v Lescah je tudi letos na prvi 
šolski dan pozdravil župan Ciril Globočnik. Zaželel jim je, 
da bi se v šoli dobro počutili, in jih opozoril na varnost v 
prometu.
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Z Alenko Langus, direktori-
co občinske uprave, smo se 
v času, ko občani sodelujejo 
v oblikovanju participativne-
ga proračuna, pogovarjali o 
delu občinske uprave nas-
ploh, o načinih vključevanja 
občanov v procesih odločan-
ja, posebej ko gre za spre-
membe v prostoru, pa tudi o 
prizadevanjih občine, da bi 
bilo vključevanja več in bolj 
kvalitetno.

Zaradi epidemije je bilo 
nekaj časa okrnjeno tudi 
delo občinske uprave. Kak-
šno pa je stanje zdaj?
Že od maja delo občinske 
uprave poteka nemoteno, 
seveda ob upoštevanju pri-
poročil NIJZ (pregrade iz 
pleksi stekla, nošenje mask, 
razkuževanje). Občani pri 
urejanju svojih zadev na 
občini niso nič prikrajšani, 
ugotavljamo pa tudi, da so 
glede previdnostnih ukre-
pov zelo ozaveščeni in jih 
upoštevajo. Dostop za vse 
občane, ki želijo urejati zade-
ve na občinski upravi, je 
omogočen v času uradnih ur, 
novost zaradi koronavirusa 
pa je, da se morajo predhod-
no naročiti. Na ta način sku-
šamo na organiziran način 
zagotoviti vse storitve obča-
nom ob sočasnem zmanjša-
nju števila oseb v objektu. 

Zaradi česa se občani naj-
večkrat obračajo na občin-
sko upravo?
Občina vodi določene 
upravne postopke, zaradi 
katerih se občani največ-
krat obrnejo nanjo. To so 
na primer pridobitev loka-
cijske informacije, ki pove, 
kakšne gradnje in drugi 
posegi so dopustni na dolo-
čenem zemljišču, ali pa 
odmera komunalnega pri-
spevka, soglasje za upora-
bo javne površine. Na obči-
ni urejajo podatke za 
odmero nadomestila za 
uporabo stavbnega zemlji-
šča, prav tako se na občino 
obračajo v primeru infras-
trukturnih težav.

Kaj je namen participativne-
ga proračuna?
K sodelovanju pritegniti 
občane, in sicer na način, da 
se v proračunu nameni del 
sredstev, o porabi katerih 
odločajo občani. Na ta način 
bodo v prihodnjih dveh letih 
izvedeni manjši projekti, za 
katere občani menijo, da so 
zanimivi in potrebni. Gre 
torej za sodelovanje občanov 
pri odločanju o porabi jav-
nih sredstev.
Sama pa zbiranje predlogov 
participativnega proračuna 
vidim tudi kot priložnost za 
župana in občinsko upravo. 
Zbiranje predlogov projek-

tov je na neki način anketa, 
ki je bila izvedena med naši-
mi občani, rezultati pa so 
pokazali, česa si ljudje želi-
jo, za katere projekte meni-
jo, da jih je treba izvesti, kar 
vse prispeva k dvigu kvalite-
te življenja v občini. Zado-
voljstvo občanov pa je tisto, 
kar si želita tako župan kot 
uprava.

V kateri fazi so trenutno 
postopki?
V mesecu juliju smo zbirali 
predloge projektov. Prejeli 
smo jih kar 108, tako da 
smo z odzivom zelo zadovo-
ljni. Predloge lahko strnemo 
v nekaj skupin: infrastruk-
turni projekti (ureditev par-
kirišč, pločnikov, javne raz-
svetljave, postavitev urbane 
opreme, ureditev ekoloških 
otokov, prehodov za pešce, 
ureditev manjših območij), 
ureditev športnih in otroš-
kih igrišč, izvedba najrazlič-
nejših izobraževanj, priredi-
tev in dogodkov, ureditev 
pohodnih poti, tržnice … 
Prejeli smo tudi zanimive 
predloge npr. za vzpostavi-
tev pasjega parka, ureditev 
urbanih vrtov, postavitev 
tabel z navodili primernega 
obnašanja v naravi …
V avgustu smo vse projekte 
pregledali in presojali, ali so 
skladni z razpisom in izved-
ljivi. Po potrebi smo s pre-
dlagatelji opravili sestanke, 
vse z namenom, da so pro-
jekti prilagojeni tako, da so 
primerni za nadaljnji pos-
topek, torej za glasovanje. 
Kljub temu nekateri predlo-
gi niso izvedljivi, bodisi 
zaradi previsoke investicij-
ske vrednosti bodisi zaseb-
nega lastništva ali nesklad-
nosti s prostorskimi akti. 
Končna odločitev pa bo v 
rokah komisije, ki se bo 
sestala v septembru. Sestav-
ljajo jo predsednik odbora 
občinskega sveta za finance 
in odbora krajevnih skup-

nosti ter trije člani, zaposle-
ni v občinski upravi. V sep-
tembru bomo pripravili 
tudi vse potrebno za glaso-
vanje o projektih, ki je pred-
videno v oktobru. Pripravili 
bomo zgibanko s predstavi-
tvijo vseh projektov, vabila 
za glasovanje, organizirali 
glasovanje po krajevnih 
skupnostih ...

Katere možnosti vključevan-
je v postopke občani še ima-
jo?
Vključenost občanov v same 
postopke sprejemanja dolo-
čenih dokumentov je mogo-
ča preko javnih razgrnitev in 
javnih razprav. Predpisane 
in utečene so razgrnitve v 
postopkih sprejemanja pro-
storskih dokumentov, javna 
razprava o vsakoletnem pro-
računu in nekatere druge. 
Pred leti smo javnost spod-
bujali k sodelovanju pri obli-
kovanju celostne prometne 
strategije, saj ti ukrepi moč-
no vplivajo na kakovost biva-
nja. Vendar pa žal ugotav-
ljam, da so redki občani, ki 
aktivno sodelujejo v teh 
postopkih, pri čemer pa so 
lahko npr. posledice spreje-
ma določenega prostorskega 
dokumenta velike. Ugotav-
ljamo, da večkrat aktivno 
sodelujejo ljudje, ki so že 
tako vključeni v delovanje 
občine, npr. preko krajevnih 
skupnosti, drugih sodelujo-
čih pa je manj. Želimo si več 
sodelovanja občanov v zgod-
njih fazah postopkov, saj je 
že sprejete odločitve težje 
spreminjati.
V oktobru bomo začeli pos-
topke za sprejem proraču-
nov za leti 2021 in 2022 in 
že zdaj vabim občane, da se 
vključijo v postopek javne 
razprave.

Kako, menite, bi bili lahko 
še bolj vključeni?
Vse pozive in informacije o 
možnostih sodelovanja v 

javnih razpravah objavljamo 
v Deželnih novicah in na 
spletnih straneh, kjer pred-
stavljamo tudi dokumente, 
ki so v pripravi. Kot smo 
opazili v primeru participa-
tivnega proračuna, pa je bil 
učinkovit pristop organiza-
cija delavnic po območjih. 
Pri spodbujanju odziva 
občanov so zelo učinkovite 
tudi krajevne skupnosti. Nji-
hovi predstavniki so najbolj 
povezani s svojimi krajani 
in z njimi lahko tudi nepos-
redno komunicirajo.

Vse poletje si je civilna jav-
nost v občini prizadevala za 
ustavitev gradnje turističnih 
kapacitet na sotočju Save 
Bohinjke in Save Dolinke. 
Kakšna je v tem konkret-
nem primeru lahko vloga 
občine?
Občina v postopku pred 
izdajo gradbenega dovoljen-
ja sodeluje kot eden od 
mnenjedajalcev in ne daje 
soglasij. Mnenje upravljavca 
občinskih cest se pripravi 
skladno z veljavnimi predpi-
si s področja cestne infras-
trukture – to so na primer 
Zakon o cestah, Odlok o 
občinskih cestah, Odlok o 
kategorizaciji občinskih 
cest, prostorski akt … – in 
veljavnim prometnim reži-
mom na določenem obmo-
čju. Po naših podatkih pa na 
upravni enoti postopek izda-
je gradbenega dovoljenja še 
ni zaključen.

Na kakšen način se lahko 
torej občani že prej vključijo 
v postopke, ki vplivajo na 
potencialne spremembe v 
prostoru?
Vsak prostorski akt se spre-
jema po posebnem postop-
ku, ki je predpisan z zako-
nom. V fazi sprejemanja je 
treba pridobiti najrazličnej-
ša soglasja, prav tako pa je v 
samem postopku obvezna 
tudi javna razgrnitev, ki tra-
ja en mesec, in javna obrav-
nava osnutka. To je faza, v 
kateri se v sam sprejem lah-
ko vključijo tudi zainteresi-
rani občani. Prejete pripom-
be preučimo in do njih zav-
zamemo stališče. Postopek 
sprejemanja prostorskih 
odlokov je dvofazen, najprej 
osnutek in nato predlog na 
seji občinskega sveta.

Se v prihodnje obetajo kakr-
šnekoli spremembe pri delu 
občinske uprave?
Ocenjujem, da je delo 
občinske uprave učinkovito 
in strokovno, večjih spre-
memb ne načrtujemo. 
COVID-19 je že postal del 
našega vsakdana. Utečeno 
je tudi delo režijskega obra-
ta ALC Lesce in medobčin-
skega inšpektorata, ki je 
primer dobre prakse pove-
zovanja dveh občin.

Želi si več sodelovanja
Direktorica občinske uprave oblikovanje participativnega proračuna vidi tudi kot priložnost za boljši 
vpogled v to, kaj si občani želijo. Ob tem jih spodbuja k večjemu vključevanju v postopkih odločanja 
tudi sicer, še posebej v zgodnjih fazah postopkov.

Alenka Langus, direktorica občinske uprave / Foto: Gorazd Kavčič

Tik pred začetkom novega šolskega leta so v Otočah pripra-
vili priložnostno slovesnost ob namestitvi nove nadstrešni-
ce na tamkajšnjem avtobusnem postajališču za šolarje. Kot 
so pojasnili na radovljiški občinski upravi, je postajališče 
urejeno na zemljišču podjetij Iskra in Steel plast, ki sta 
soglašali s postavitvijo, izvedbo pa je z nekaj manj kot deset 
tisoč evri financirala Krajevna skupnost Ljubno. V radovljiški 
občini so že lani v Mošnjah uredili novo postajališča za 
otroke, ki se v šolo vozijo z avtobusom, prihodnje leto pa ga 
načrtujejo še v Podnartu, kjer naj bi stalo pri gasilskem 
domu, je povedal župan Ciril Globočnik. Urejeno postajali-
šče so namenu predali na priložnostni slovesnosti, na kate-
ri so nastopili učenci podružnične šole Ljubno, organizator-
ji pa se zahvaljujejo tudi donatorjem, ki so s svojimi prispe-
vki omogočili pogostitev na prireditvi.

Uredili postajališče za šolarje
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Marjana Ahačič

Zdravstveni dom Radovljica 
za konec meseca spet prip-
ravlja tradicionalni jesenski 
test hoje. Testiranje bo v 
soboto, 26. septembra, ter 
teden dni za tem, v soboto, 
3. oktobra, od 7.30 do 9. ure 
naprej pred Zdravstvenim 
domom Radovljica; trasa je 
speljana okoli Oble gorice.
"Preizkus hoje na dva kilo-
metra je enostaven, natan-
čen, varen in ponovljiv test, 
na katerem s pomočjo tako 
hitre hoje, kot jo zmorete, 
da pri tem ne ogrožate svo-
jega zdravja, izmerimo 
vašo telesno zmogljivost in 
vam na podlagi rezultatov 
svetujemo ustrezno telesno 
dejavnost ter zdravju prija-
zno športno vadbo," pojas-
njujejo zdravstveni delavci. 
"Test lahko opravite več-
krat – priporočljivo vsakih 
šest mesecev – in tako sle-
dite izboljšanju svoje teles-
ne zmogljivosti."
Udeležba je brezplačna, 
udeleženci naj bodo šport-
no oblečeni in obuti. Če bo 
deževalo, test odpade, za 
rezervacijo udeležbe pa je 
potrebna predhodna prija-
va na telefon: 030 719 556  

ali na elektronski naslov 
zdravstvenavzgoja@zd- 
radovljica.si.
Kot je še opozorila Irena 
Boljtar, smo letos Slovenci 
dobili nov državni praznik – 
dan slovenskega športa, ki ga 
bomo praznovali 23. septem-
bra. Od 23. do 30. septembra 
po vsej Evropi poteka tudi 
Evropski teden športa.

"V okviru tega tedna želimo 
opozoriti na pomen in pozi-
tivne učinke redne telesne 
dejavnosti na posameznika 
in družbo, s testom hoje pa 
dodati prispevek našega 
Zdravstveno vzgojnega cen-
tra k aktivnostim ob Dnevu 
slovenskega športa in Evrop-
skem tednu športa," je še 
izpostavila Boljtarjeva.

Konec meseca spet  
test hoje

Objavljen je javni razpis za izbor izvajalca gradnje kolesarske 
povezave med Radovljico in Lescami. Povezavo bodo gradili 
v dveh sklopih: v prvem je načrtovana gradnja kolesarske 
steze in hodnika za pešce ob regionalni cesti med krožišče-
ma z Boštjanovo ulico in Gorenjsko cesto z delno rekonstru-
kcijo regionalne ceste. V tem okviru bosta izvedena dva pre-
boja za ločeno vodenje pešcev in kolesarjev skozi železniški 
nadvoz, kar pomeni izvedbo dveh manjših predorov na obeh 
straneh ceste pod železniško progo. Začetek del je predviden 
že za letošnjo jesen, ko bo zaradi nadgradnje železniška pro-
ga zaprta, zaključek pa oktobra prihodnje leto. V drugem 
sklopu gradnje kolesarske povezave, načrtovane v letu 2022, 
pa bo zajet odsek Železniške ulice do železniške postaje v 
Lescah. Pričakovani stroški izvedbe kolesarske povezave 
znašajo 2,5 milijona evrov, od tega bo Evropski sklad za regi-
onalni razvoj prispeval 1,1 milijona evrov.

Jeseni začetek gradnje kolesarske povezave

Testiranje bo dve 
soboti zapored: 26. 
septembra in 3. 
oktobra od 7.30 do 
9.00 pred 
Zdravstvenim domom 
Radovljica. Trasa 
preizkusa je okoli 
Oble gorice.
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Izidor Arih je domačin in 
živi na Črnivcu v krajevni 
skupnosti Brezje. Je poro-
čen in oče dveh odraslih 
otrok. Ima pa tudi dve vnu-
kinji in dva vnuka. Po pokli-
cu je finomehanik in je 
zaposlen v Vrtcu Radovljica.

Kakšne so vaše izkušnje z 
delom v lokalni skupnosti in 
zakaj ste se odločili, da boste 
sodelovali v svetu KS?
Z delom v lokalni skupno-
sti imam kar nekaj izku-
šenj. Pred leti sem bil dva 
mandata predsednik gasil-
skega društva Brezje. Dva 
mandata sem bil podpred-
sednik KS Brezje. V tem 
obdobju sem povzel kar 
nekaj izkušenj od takratne-
ga predsednika Janeza Pra-
protnika. Sedaj pa sem že 
drugi mandat predsednik 
KS Brezje. Člani sveta ima-
mo naloge in delo v KS 
porazdeljene in moram 
reči, da res dobro sodeluje-
mo, sam pa sem mnenja, 
da brez dobre ekipe ne 
moreš uspešno delovati.

Katere cilje skušate uresni-
čiti kot predsednik sveta KS? 
V svetu KS poskušamo 
čim bolje gospodariti z 
denarjem, ki nam je na 
razpolago. Poskušamo 
uresničiti projekte, ki smo 
si jih zadali ali pa so jih 
predlagali sokrajani. Seve-
da je želja veliko, denarja 
pa vedno premalo, ampak 

z dobro voljo se da marsi-
kaj uresničiti.

Kateri so aktualni projekti, s 
katerimi se ukvarjate?
V KS Brezje se že nekaj časa 
ukvarjamo z obnovo doma 
krajanov in vzdrževanjem 
mrliških vežic. Generacije 
pred mano so takrat zgradile 
nov dom krajanov in kasne-
je še mrliške vežice. Kot 
dober gospodar moraš pos-
krbeti, da objekti z leti ne 
začnejo propadati. Na domu 
krajanov smo se lotili ener-
getske sanacije, tako da smo 
zamenjali kritino, izolirali 
podstreho, zamenjali stav-
bno pohištvo. Stroški so 

tukaj veliki, pokazati pa ni 
veliko. Drugače pa poskuša-
mo sanirati določene odseke 
cest, ki so v slabem stanju. 
Tukaj moram poudariti, da 
je Občina Radovljica veliko 
naredila pri obnovi in asfal-
tiranju medkrajevne ceste 
Brezje–Peračica–Leše. Do 
konca leta bomo poskušali 
postaviti nove oglasne des-
ke, ki so v slabem stanju.

Na kaj ste v svoji krajevni 
skupnosti najbolj ponosni?
Ponosni smo na vse, kar je 
dobro za krajanke in krajane 
celotne KS Brezje. Na člane 
sveta KS, ki se med seboj 
dobro razumemo; vsak pos-

kuša po svojih močeh pris-
pevati za blaginjo kraja. 
Ponosni smo tudi, da smo 
uspeli zagnati projekt ˝novo 
naselje Brezje˝, kjer si je kar 
nekaj mladih družin zgradi-
lo nov dom. Pozabiti ne 
smemo tudi na dobro sode-
lovanje z vsemi društvi KS, 
na dober odnos s cerkvijo in 
pa seveda na dober odnos z 
občinsko upravo in župa-
nom Cirilom Globočnikom.

Kateri je po vašem mnenju 
ta čas največji problem?
Največji problem je seveda 
kanalizacija, ki se iz leta v 
leto bolj odmika. Problem 
so tudi ceste, ki so preobre-
menjene in s tem posledič-
no tudi hitro v slabem stan-
ju. Imamo nekaj odsekov 
neasfaltiranih cest in bi jih 
želeli s pomočjo občine čim 
prej asfaltirati, saj jih sami 
ne bomo zmogli. Po drugi 
strani smo pa zadovoljni z 
zimsko-letnim vzdrževan-
jem, ki ga po moji oceni 
dobro izvaja Komunala 
Radovljica.

Kaj vam zapolnjuje prosti 
čas? 
Prosti čas izkoristim za dru-
ženje z vnuki, domačimi in 
pa seveda druženje s prijate-
lji. Veliko mi pomenijo izle-
ti, hoja v hribe in obiski 
zanimivih krajev po Sloveni-
ji. Je pa seveda tudi okrog 
hiše vedno treba kaj postori-
ti. Na koncu pa ima človek 
prostega časa toliko, kolikor 
si ga vzame.

Skrb za blaginjo kraja
Izidor Arih je že drugi mandat predsednik sveta krajevne skupnosti Brezje. S sredstvi, ki so na voljo, 
želi skupaj z drugimi člani sveta čim bolje gospodariti.

Izidor Arih

Marjana Ahačič

Po lanski preplastitvi smer-
nega vozišča gorenjske 
avtoceste med priključko-
ma Kranj zahod in Brezje 
proti Jesenicam sledi letos 
še preplastitev druge polo-
vice avtoceste, v smeri proti 
Ljubljani, so spočili z Dru-
žbe za avtoceste RS (DARS). 
Dvomesečna dela obsegajo 
preplastitev 9,6 kilometra 
smernega vozišča avtoceste 
na odseku med priključko-
ma Breze in Kranj zahod 
proti Ljubljani, izvoznega 
in uvoznega kraka priključ-
ka Naklo v tej smeri ter 
manjša popravila premosti-
tvenih objektov na trasi 
avtoceste.
Gradbena dela so stekla v 
začetku tega tedna, promet 
pa bo v času del potekal po 
dveh, sicer zoženih pasovih v 

vsako smer vožnje, pri čemer 
bo en pas urejen po polovici 
avtoceste, ki bo v obnovi. Pri-
stojni voznike pozivajo, da 
pozorno spremljajo in upoš-
tevajo prometno signalizaci-
jo, vozijo strpno in po pred-
pisih ter s tem poskrbijo tako 
za svojo varnost kot tudi za 
varnost delavcev na cesti.
DARS voznike še opozarja, 
da se je potrebno pravočas-
no razvrstiti na pravilni pro-
metni pas, ker ga naknadno 
ne bo več mogoče menjati. 
Kdor bo tako na primer iz 
smeri Radovljice proti Ljub-
ljani želel zapustiti avtocesto 
na razcepu Podtabor (Tržič) 
oziroma priključku Naklo, 
bo moral takoj zapeljati po 
desnem pasu, ob delovišču. 
V nasprotnem primeru se 
bo moral z avtoceste izklju-
čiti šele na priključku Kranj 
zahod, ki je od Podtabora 
oddaljen nekaj več kot 
sedem kilometrov, od Nakle-
ga pa nekaj manj kot štiri. 
Priključek Naklo bo sicer v 
času preplastitve obeh kra-
kov nekaj dni zaprt, o čemer 
bodo uporabniki avtoceste 
pravočasno obveščeni. Upo-
rabnike ob tem opozarjajo 
tudi na previdnost pri vklju-

čevanju na avtocesto na pri-
ključku Naklo in razcepu 
Podtabor (Tržič), saj jih bo 
pred vstopom čakal stop 
znak!
Preplastitev avtocestnega 
odseka je, tako pojasnjujejo 
na Družbi za avtoceste, j pot-
rebna zaradi povečanja pro-
metne varnosti in podaljšan-
ja življenjske dobe obstoječe 
voziščne konstrukcije. 
Pogodbena vrednost del zna-
ša nekaj več kot pet milijo-
nov evrov, rok za izvedbo pa 
je postavljen dva meseca od 
uvedbe izvajalca v delo, so 
sporočili.
V sklopu pogodbenih del in 
iste delovne zapore bo na 
območju viaduktov Zgoša, 
Dobruša, Peračica, Ljubno, 
Lešnica in Tržiška Bistrica 
nanesena dvoslojna povr-
šinska prevleka. Na viaduk-
tih proti Jesenicam so bila 
ta dela opravljena letos spo-
mladi, kar je, kot pojasnju-
jejo na DARS-u, učinkovit 
ukrep za preprečitev nadalj-
njega propadanja obrab-
no-zaporne plasti asfaltne 
površine, na kateri se pojav-
ljajo manjše poškodbe zara-
di staranja bitumenskega 
veziva.

Začeli z obnovo avtoceste
Odsek Brezje–Kranj v smeri proti Ljubljani so začeli obnavljati v ponedeljek. Zaradi del za preplastitev 
nekaj manj kot desetkilometrskega odseka avtoceste ter izvoza in uvoza priključka Naklo bo dva 
meseca spremenjen prometni režim.

Gradbena dela na gorenjski avtocesti na odseku od Brezij do Strahinja so stekla v 
ponedeljek in bodo po načrtih končana do sredine novembra. / Foto: Gorazd Kavčič

Urša Peternel

Vlada je pred kratkim dala 
soglasje k imenovanju Mar-
ka Toplaka za direktorja 
Splošne bolnišnice Jesenice. 
Mandat naj bi nastopil 1. 
oktobra. 

Toplak je po izobrazbi uni-
verzitetni diplomirani stroj-
nik, ki je študij MBA zaklju-
čil v Veliki Britaniji. Skoraj 
celotno kariero je delal v 
družbi IBM, zadnjih nekaj 
let pa je deloval kot samos-
tojni podjetnik. Od lani dela 
kot direktor Razvojne agen-
cije Zgornje Gorenjske. Živi 
v Zapužah, po rodu je sicer 

iz Ljubljane, je oče treh 
otrok, starejša hči je arhitek-
tka, sin zdravnik, mlajša hči 
pa študentka. V Radovljici je 
opravljal tudi funkcijo 
občinskega svetnika na listi 
SDS, bil je tudi predsednik 
odbora za gospodarstvo.

Za direktorja bolnišnice 
ga je izbral svet javnega 
zdravstvenega zavoda 
junija letos izmed treh pri-
javljenih kandidatov. Jese-
niška bolnišnica je brez 
direktorja s polnim man-
datom že vse od 1. avgusta 
lani, ta čas jo vodi Miran 
Rems kot vršilec dolžnosti 
direktorja.

Toplak prevzema 
vodenje bolnišnice
Vodenje Splošne bolnišnice Jesenice bo prvega 
oktobra prevzel Mark Toplak iz Zapuž.

Mark Toplak

Bolnišnico kot vršilec dolžnosti direktorja že 
skoraj leto dni vodi primarij Miran Rems, sicer 
kirurg, Radovljičan, ki je tudi nepoklicni 
podžupan Občine Radovljica.
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Urša Peternel

Pod lipo v Kamni Gorici so 
ob 150. obletnici njegove 
smrti počastili spomin na 
rojaka Lovra Tomana. Bil je 
politik, ustanovitelj in prvi 
predsednik Slovenske mati-
ce, član deželnega zbora in 
predstavnik Kranjske v drža-
vnem zboru na Dunaju, 
mož, ki je aprila 1848 na 
Wolfovi ulici v Ljubljani 
prvič izobesil slovensko zas-
tavo, pa tudi pesnik in pred-
vsem domoljub, goreč brani-
telj narodnih pravic. Rojen je 
bil 10. avgusta 1827 v Kamni 
Gorici, umrl je 15. avgusta 
1870 v Avstriji, pokopan pa 
je v rodni Kamni Gorici.

Bil je natančen, pravičen, 
resnicoljuben ...
»Lahko smo ponosni, da je 
bil Lovro Toman iz naše 
Kamne Gorice, saj je bil tudi 
on na to zelo ponosen,« je 
na slovesnosti dejal Mitja 
Kapus, ki je proučil Toma-
novo družinsko drevo. Kot 
je povedal, je bil Lovro 
Toman rojen kot najmlajši 
od devetih otrok v pomem-
bni fužinarski družini. Star-
ša sta bila narodno zavedna, 
vsi otroci so bili izobraženi 
in so se poročali v znane 
družine. Po očetovi smrti, 
takrat je Lovro imel le devet 
let, so ga poslali v šolo v Lju-
bljano, kjer je zaključil tudi 
gimnazijo. Zatem je študiral 
pravo na Dunaju in že med 
študijem postajal znan pes-
nik in govornik, pa tudi poli-
tik. Zaradi zaprtja univerze 
na Dunaju je študij zaključil 
in doktoriral v Gradcu. Bil je 
natančen, pravičen, resnico-
ljuben, dober govornik, ga je 
opisal Kapus. 

Vzdevek Kamnogorski
Bil pa je tudi pesnik, ki je 
prve pesmi izdal pod vzdev-
kom Kamnogorski. V pes-
mih je izražal domoljubne 
misli in občutja, bil pa je 
tudi začetnik duhovne liri-
ke, je njegov pesniški opus 
opisal Jure Sinobad. A kot je 
opozoril, je Tomana sloven-
ska literarna stroka povsem 
spregledala.

Ljubezen z Josipino 
Turnograjsko
Zelo zanimivo je bilo tudi 
Tomanovo zasebno življen-
je, zlasti velika ljubezen z 
Josipino Urbančič Turno-
grajsko (1833–1854), prvo 
slovensko pesnico, pisatelji-
co in skladateljico. Ko sta se 
spoznala, je Josipina imela 

le 17 let. Toman je bil tedaj 
študent prava, in ko se je 
vrnil v Gradec, sta si začela 
dopisovati. V treh letih sta si 
izmenjala več kot 1100 
pisem, nekatera so imela 
tudi po 35 strani, je povedala 
ddr. Mira Delavec Touhami, 
raziskovalka dela in življen-
ja Josipine Turnograjske, ki 
je na slovesnosti nastopila 
kot Josipina. Po njenih bese-
dah sta prek pisem tkala 
tudi ljubezen do slovenske-
ga jezika in domovine. Poro-
čila sta se leta 1853 na gradu 
Turn, živela v Gradcu, a je 
že prvo leto po poroki Josipi-
na umrla za posledicami 
ošpic in težkega poroda. Sta-
ra je bila komaj 21 let. 
Toman je njeno smrt dolgo 
objokoval in njenemu spo-
minu posvetil številne pes-

mi. Leta 1863 se je preselil v 
Ljubljano in se poročil z Lui-
zo Altman. Umrl je avgusta 
1870 za posledicami dolgot-
rajne bolezni v Avstriji, a so 
ga prepeljali v Kamno Gori-
co, kjer so ga 19. avgusta 
1870 tudi pokopali. 

Lepo obnovljena  
rojstna hiša
V Kamni Gorici ohranjajo 
spomin na znamenitega 
rojaka, posebej so veseli, da 
lastniki Tomanove rojstne 
hiše, družina Mohorič, tako 
skrbno obnavlja domačijo. 
Kot je v imenu lastnikov 
dejal Marjan Mohorič, se je 
v preteklosti zamenjalo več 
lastnikov hiše, zato žal v 
njej ni ostalo veliko pred-
metov družine Toman. 
Kljub temu se že vrsto let 
trudijo z obnovo in to bodo 
nadaljevali tudi v prihod-
nje, je zagotovil.
Na prireditvi, ki jo je pove-
zoval Bojan Pogačnik, sta 
nastopila vokalist Simon 
Eržen in citrar Tomaž Pla-
hutnik.
Sledil je poklon Tomanu na 
pokopališču, cvetje sta na 
grob položila župan občine 
Radovljica Ciril Globočnik 
in predsednik KS Kamna 
Gorica Dušan Beton. Obči-
na Radovljica je ob tej prilo-
žnosti tudi obnovila nagrob-
no ploščo na Tomanovem 
grobu.
Kulturni program na 
pokopališču sta obogatila 
dramski igralec in pesnik 
Tone Kuntner in domačin-
ka Eva Jelenc Drozg s kita-
ro. Po prireditvi je bilo 
srečanje na travniku pod 
cvetočimi nageljni in slo-
vensko zastavo.

Poklon Kamne Gorice 
rojaku Lovru Tomanu
V Kamni Gorici so ponosni na rojaka Lovra Tomana, pesnika in domoljuba, ki je leta 1848 prvič 
izobesil slovensko zastavo. Poklonili so se mu s prireditvijo sredi kraja.

V Kamni Gorici so se na pobudo krajevne skupnosti in kulturno-turističnega društva, ki si 
prizadevata za ohranjanje bogate dediščine kraja, poklonili spominu na rojaka Lovra 
Tomana. / Foto: Tina Dokl

Ena od ohranjenih posebnosti hiše, ki spominja na družino Toman, pa je hišno znamenje 
nad vhodom, v trikotnik vklesan trojni križ. Ta ima lahko več pomenov, eden je tudi vera, 
upanje, ljubezen ... 

30
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526 strani

+ poštnina

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, Nazorjeva ulica 1, Kranj,  
jo naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si.  
Če jo naročite po pošti, se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.
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Marjana Ahačič

Da bi odpravili oziroma čim 
bolj zmanjšali tranzitni pro-
met motornih vozil na 
območju Gradnikove ceste 
ter Ulice Staneta Žagarja v 
Radovljici, je bila konec 
junija na delu Gradnikove 
ceste uvedena slepa ulica. 
Med obema naseljema je 
bilo tako vse poletje s stebri-
čki, nameščenimi na cestiš-
ču, fizično onemogočeno 
prehajanje motornih vozil. 
Kot pojasnjujejo na občinski 
upravi, so želeli na ta način 
glavne prometne tokove iz 
stanovanjskih sosesk usme-
riti na Gorenjsko in Kranj-
sko cesto ter t. i. povezoval-
no cesto. Prepričani so nam-
reč, da je ločitev prometnih 
tokov teh stanovanjskih 
območij pripomogla k izbo-

ljšanju prometne varnosti, 
zlasti ranljivejših udeležen-
cev v prometu, in h kakovo-
sti bivanja na območju celot-
ne stanovanjske soseske.
Zaporo so z odločbo, izdano 
v začetku meseca, kljub 
temu odpravili. "Takšno 
odločitev je občinska uprava 
sprejela glede na prejete 
pobude z nasprotovanjem 
uvedbi slepe ulice. Po odpra-
vi slepe ulice bo izvedeno 
štetje prometa in izdelana 
primerjalna analiza promet-
nih tokov na območnih pro-
metnicah, ki bo podlaga za 
nadaljnje odločitve glede 
prometne ureditve na tem 
območju. Prometna signali-
zacija in povozni stebrički 
bodo odstranjeni po pravno-
močnosti izdane odločbe in 
najkasneje do 1. oktobra," so 
sporočili z občinske uprave.

Stebričke bodo 
odstranili
Po odpravi slepe ulice na Gradnikovi ulici bo 
izvedeno štetje prometa in izdelana primerjalna 
analiza prometnih tokov na območnih 
prometnicah, ki bo podlaga za nadaljnje 
odločitve glede prometne ureditve na tem 
območju.

Med obema naseljema je bilo vse poletje s stebrički, 
nameščenimi na cestišču, fizično onemogočeno prehajanje 
motornih vozil. / Foto: Gorazd Kavčič
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Zdravje

V ponedeljek, 31. avgusta, smo se za vedno poslovili od Maj-
de Medvešek, priljubljene otroške zdravnice. 
Rodila se je leta 1942 v Murski Soboti kot najmlajša v dru-
žini s tremi otroki. Oče je padel med vojno. Mama je bila 
učiteljica in je otroke vedno spodbujala, naj se učijo in izo-
bražujejo, in res so vsi trije kljub težkim razmeram dosegli 
univerzitetno izobrazbo.
Majda je bila v mladih letih navdušena športnica, aktivno 
je trenirala atletiko v Mariboru. V Ljubljani je med študi-
jem medicine spoznala bodočega moža, ki je študiral eko-
nomijo. Po diplomi sta se preselila na Jesenice, kjer sta se 
tudi poročila. Najprej je dobila službo v obratni ambulanti 
Železarne. Opravila je specializacijo iz pediatrije in delala 
osem let v jeseniški bolnišnici na otroškem oddelku. Njen 
nemirni duh jo je silil k novim izzivom in dobila je službo 
v otroškem dispanzerju v Kranju, po 18 letih pa se je vrnila 
na Jesenice, kjer je delala na otroškem oddelku in v porod-
nišnici. 
Rodila je dve hčerki in družina se je leta 1982 preselila v 
Radovljico. Srečo so uživali le kratek čas, saj ji je mož umrl 
zaradi infarkta, star komaj 46 let. Uteho je našla v delu. Še 
celo po upokojitvi je pomagala v kranjski porodnišnici in 
vskočila v Radovljici in na Bledu, kadar so bili brez pedia-
tra. Otroci so jo imeli neznansko radi, saj jih je s svojim 
pristopom popolnoma osvojila. Dolga desetletja je bila nad-
zornica pediatrinja v kranjskih vrtcih. Pogosto je predavala 
o različnih temah tako za vzgojiteljice kot za starše. Vedno 
so bila dobro obiskana tudi njena predavanja v leški knjiž-
nici in leškem vrtcu. 
Del svojega časa je rada preživljala na vikendu v Radovni, 
s srcem je bila predana družini.
Svoj poklic je opravljala z ljubeznijo in predanostjo, s spoš-
tljivim odnosom do trpečega človeka, pa čeprav je bil njen 
bolnik otrok. Dr. Majda Medvešek je bila priljubljena in 
spoštovana ne samo kot zdravnica, pač pa kot oseba, ki je 
znala soljudi sprejemati s prijaznostjo in izjemno človeško 
toplino. Taka bo za vedno ostala tudi v naših spominih.   

Ivanka Korošec

V spomin

Majda 
Medvešek
(1942–2020)
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Marjana Ahačič

V društvu Vzgon že tretje 
leto potekajo brezplačne 
delavnice, namenjene star-
šem, ki se soočajo z vedenj-
skimi in čustvenimi težava-
mi svojih otrok in mladost-
nikov. Tudi za letošnjo jesen 
načrtujejo izvedbo sklopa 
dvanajstih delavnic, ki jih 
bosta vodili Nina Pohar in 
Verona Šuštar. 
Obe sta izvajalki z dolgolet-
nimi izkušnjami pri delu z 
otroki in mladimi z vedenj-
skimi in čustvenimi težava-
mi ter pri svetovanju star-
šem. Kot sta povedali, so 
delavnice zasnovane izkus-
tveno, tako da ima vsak starš 
možnost izpostaviti in reše-
vati nastale težave in dileme 
ter vnesti v družino konkret-
ne spremembe. 

"Starši dobijo tako strokovne 
usmeritve v zvezi s težavami, 
s katerimi se soočajo, hkrati 
pa si z drugimi starši lahko 
izmenjajo izkušnje, občutja 
in primere dobre prakse, kar 
še poveča občutek, da niso 
sami in da spremembe so 
možne. Cilj delavnic je 
poglobiti stik tako z otrokom 
kakor tudi s partnerjem, saj 
se pogosto ob tovrstnih teža-
vah pojavi odtujenost med 
vsemi člani družine," je poja-
snila Veronika Šuštar.
Sklop dvanajstih delavnic, ki 
bodo potekale v Radovljici, 
se bo začel 21. septembra. 
Za uporabnike so brezplač-
ne, financira jih Ministrstvo 
za delo, družino in socialne 
zadeve. Se je pa treba nanje 
prijaviti. Prijave zbirajo na 
tel. št. 031 391 357 (Verona) 
ali info@vzgon.si.

Tudi letos delavnice za starše
Društvo Vzgon tudi letos organizira brezplačne delavnice, namenjene staršem, ki se soočajo z 
vedenjskimi in čustvenimi težavami svojih otrok in mladostnikov.

Delavnice vodita Veronika Šuštar in Nina Pohar, izvajalki z 
dolgoletnimi izkušnjami pri delu z otroki in mladimi ter 
njihovimi starši.

Zdravstveni dom Radovljica prvi torek v oktobru v restavra-
ciji Center v Lescah pripravlja predavanje z naslovom Spo-
prijemanje s stresom in zadovoljstvo z življenjem. Uro in 
pol trajajoče predavanje psihologinje Maše Širnik se bo 
začelo ob petih popoldan in je za udeležence brezplačno.

Predavanje psihologinje

Marjana Ahačič

Za občane so na voljo različ-
ni programi in delavnice pa 
turi pogovorne ure. Kot je 
pojasnila Irena Boljtar, tako 
v programu Svetovanja za 
zdravje izvajajo zdravstve-
novzgojne in psihoedukativ-
ne delavnice ter individual-

na svetovanja za odrasle s 
prisotnimi dejavniki tvegan-
ja za kronične bolezni, za 
osebe, ki so visoko ogrožene 
za razvoj kroničnih bolezni, 
in kronične bolnike.
"Program svetovanja za 
zdravje je namenjen odras-
lim osebam od 19. leta dalje 
s prisotnimi vedenjskimi, 
biološkimi in psihosocialni-
mi dejavniki tveganja za raz-
voj kroničnih nenalezljivih 
bolezni – nezadostna teles-
na dejavnost, nezdrava pre-
hrana, kajenje, tvegano in 
škodljivo pitje alkohola, 
stres, zvišan krvni tlak, zvi-
šane maščobe v krvi, ose-
bam s prisotno ogroženostjo 
za razvoj kroničnih nalezlji-

vih bolezni in osebam s pri-
sotnimi kroničnimi nena-
lezljivimi boleznimi."

Udeležba je brezplačna
V nekatere zdravstvenovz-
gojne delavnice oziroma 
individualna svetovanja se 
lahko vključijo vse osebe iz 
ciljne populacije, v druge pa 

le po opravljenem preventiv-
nem pregledu v ambulanti 
družinske medicine oziroma 
osebe, napotene s strani 
zdravnika specialista psihiat-
rije, skladno z ugotovljenimi 
dejavniki tveganja za kronič-
ne bolezni, ogroženostjo in 
obolelostjo za kroničnimi 
boleznimi, je še pojasnila.
Za osebe z urejenim obvez-
nim zdravstvenim zavarova-
njem  je udeležba v Progra-
mu svetovanja za zdravje 
brezplačna.

Zdrav življenjski slog
Temeljne zdravstvenovzgoj-
ne delavnice  so po drugi 
strani namenjene seznanja-
nju o pomenu zdravega živ-

ljenjskega sloga za ohranja-
nje in krepitev zdravja ter 
preprečevanje in zdravljenje 
kroničnih bolezni pa tudi 
motiviranju za spremembo 
z zdravjem povezanega 
vedenja in za vključitev v 
poglobljene zdravstvenovz-
gojne delavnice in individu-
alna svetovanja, skladno s 
prisotnimi dejavniki tvegan-
ja, ogroženostjo in obolelos-
tjo za kroničnimi boleznimi.

Pogovorne ure 
Pogovorne ure so namenje-
ne za krajše individualne 
posvete s strokovnjaki iz 
Zdravstveno vzgojnega cen-
tra in se izvajajo osebno, po 
telefonu ali po elektronski 
pošti. Na voljo so vam: 
diplomirana medicinska 
sestra, diplomirana fiziote-

rapevtka in univ. diplomira-
na psihologinja.
Kot pojasnjuje Irena Bolj-
tar, se pogovornih ur lahko 
udeležite, če potrebujete 
podporo ali pomoč pri spre-
minjanju vedenja, poveza-
nega z zdravjem, podporo 
pri poglobljeni obravnavi 
specifičnega zdravstvenega 

stanja ali učenju izbranih 
gibalnih veščin, za opravlja-
nje določenih meritev ali če 
potrebujete pomoč pri načr-
tovanju zdravega življenj-
skega sloga. 
Na pogovorne ure ste vablje-
ni tudi, če želite izvedeti več 
o Programu Svit za zgodnje 
odkrivanje predrakavih 
sprememb in raka na debe-
lem črevesu in danki.
"Če bi želeli dobiti odgovore 
na vprašanja, ki se vam 
porajajo v zvezi s psihoedu-
kativnimi delavnicami ali pa 
bi radi izvedeli več o vsebini 
delavnic, se v našem centru 
lahko prijavite na individu-
alni pogovor za udeležence 
psihoedukativnih delavnic. 
Tu boste lahko dobili tudi 
več informacij o strokovni 
pomoči s področja duševne-

ga zdravja, ki je na voljo v 
vaši okolici," je še izpostavi-
la Boljtarjeva.
Zdravstveno-varstvene dela-
vnice bodo po pomladan-
sko-poletnem premoru 
začeli izvajati še v tem mese-
cu, za pogovorne ure pa so 
dosegljivi po predhodnem 
dogovoru.

Zdravstveno vzgojni 
center odpira vrata
Z jesenjo se spet bolj na široko odpirajo vrata Zdravstveno vzgojnega centa, ki deluje v okviru 
radovljiškega zdravstvenega doma.

Temeljne zdravstvenovzgojne delavnice so 
namenjene seznanjanju o pomenu zdravega 
življenjskega sloga za ohranjanje in krepitev 
zdravja ter preprečevanje in zdravljenje 
kroničnih bolezni pa tudi motiviranju za 
spremembo z zdravjem povezanega vedenja.

Zdravstveno-varstvene delavnice bodo po 
pomladansko-poletnem premoru začeli izvajati 
še v tem mesecu, za pogovorne ure pa so 
dosegljivi po predhodnem dogovoru.
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Simon Šubic

Begunje – Pri gradu Kamen 
v Begunjah sta v začetku 
septembra Gorska reševalna 
zveza Slovenije (GRZS) in 
Slovenska vojska prikazali 
vajo iz helikopterskega reše-
vanja v gorah, ki si jo je ogle-
dal tudi minister za obram-
bo Matej Tonin in pri tem 
zagotovil, da bo Slovenija še 
naprej krepila obstoječi sis-

tem gorskega reševanja, ki 
je kombinacija profesionali-
zma in prostovoljstva, saj 
daje dobre rezultate, sloven-
ska gorska reševalna služba 
pa je ena najboljših na sve-
tu. Za reševanje s helikop-
terjem v gorah je sicer v Slo-
veniji usposobljenih več kot 
štirideset reševalcev letalcev 
ter sedemnajst zdravnic in 
zdravnikov. Ti v gorah letno 
opravijo okoli 320 akcij s 

helikopterjem, medtem ko 
je vseh reševalnih akcij v 
povprečju okoli 600 na leto. 
Helikopterska reševanja 
sicer izvajajo tako s posad-
kami Slovenske vojske kot 
policije. 
Po besedah predsednika 
komisije za letalsko reševa-
nje GRZS in načelnika GRS 
Radovljica Tonija Smoleja je 
bil namen vaje med drugim 
prikazati, da so helikopterji 
Bell 412 – vojska jih ima 
osem, policija pa enega – 
najbolj primerni za najbolj 
zahtevno gorsko reševanje, 
saj so dovolj močni in tudi 
najbolj varni. Najprej so 
predstavili reševanje pones-
rečenca s helikoptersko vre-
čo, kjer sodelujeta tako reše-
valec letalec kot zdravnik. V 
drugi točki so prikazali reše-
vanje s trikotnim sedežem, 
ki je letos v porastu, saj je 
bilo v tej sezoni ogromno 
dogodkov, ko so planinci 
onemogli, niso imeli kondi-
cije in opreme ter so zašli v 
težek teren. "V takih prime-
rih je trikotni sedež za reše-

vanje najbolj idealen," je 
poudaril Smolej. Prikazali 
so še primera najzahtevnej-
ših stenskih reševanj, ko je 
treba iz stene rešiti visečega 
alpinista na vrvi. "Ti štirje 
načini reševanja za sloven-
ske razmere zadostujejo," je 
še pojasnil Smolej.  
Na obrambnem ministrs-
tvu imajo v načrtu 15 milijo-

nov evrov vredno investicijo 
v nadgradnjo in posodobi-
tev obstoječih helikopterjev 
Bell 412, s čimer bi jim 
podaljšali življenjsko dobo 
za dvajset let, je po ogledu 
vaje povedal minister Tonin 
in še razkril, da razmišljajo 
o uvedbi zavarovanja za pri-
mer gorskih nesreč. Kot je 
pojasnil, nekateri namreč 

izkoriščajo brezplačno heli-
koptersko pomoč in jo kli-
čejo po nepotrebnem, ven-
dar pa jim doslej visokih 
stroškov takšnih reševalnih 
akcij kljub poskusom ni 
uspelo še nikomur naprtiti. 
V GRZS po besedah njene-
ga predsednika Janeza Roz-
mana uvedbo takšnega 
zavarovanja podpirajo.

Gorski reševalci med najboljšimi
Pri gradu Kamen so prikazali načine helikopterskega reševanja v gorah, ki so za slovenske razmere najbolj primerni. Obrambni minister Matej Tonin je 
poudaril, da so slovenski gorski reševalci med najboljšimi na svetu.

Helikopterji Bell 412 so najprimernejši za reševanje v gorah, je poudaril načelnik GRS 
Radovljica Toni Smolej. / Foto: Gorazd Kavčič

Reševalno vajo si je ogledal tudi minister Matej Tonin. 
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Matjaž Klemenc

S športnega vidika: kako ste 
prebredli tiste začetne dni 
koronavirusa?
Koronavirus je bil za vse 
šok, saj nihče ni pričakoval, 
da lahko do česa takega pri-
de. Vse se je ustavilo in na 
hitro se je bilo treba reorga-
nizirati in spremeniti že 
začrtane plane.

Kot v vseh športih tudi v 
rokometu niso bili dovoljeni 
skupni treningi. Kako ste se 
v klubu organizirali na tem 
področju?
Zadnji skupni trening smo 
opravili 13. marca, nakar 
smo fantom napisali progra-
me, po katerih so delali pri-
bližno dva meseca. Ko je 
bilo spet dovoljeno izvajati 
skupne treninge, smo se 18. 
maja zbrali.
 
Kakšen vtis, glede priprav-
ljenosti fantov, ste odnesli s 
prvega skupnega treninga?
Program je bil dober in po 
videnem so se ga večinoma 
držali in na skupni trening 
prišli dobro pripravljeni. V 
tem obdobju, sezona je bila 
na žalost predčasno konča-
na, smo opravljali štiri tre-
ninge na teden. Treninge 
smo opravljali zunaj, pouda-
rek pa je bil na tem, da so se 
spet privadili eden na druge-
ga in delali na moči. Taktika 
je bila v drugem planu. 
Konec junija smo prekinili 
skupne treninge.

Ste bili kaj razočarani, ko so 
se tekmovanja prekinila?
Pri tem se pač ni dalo nič 
narediti. Žal nam je bilo iz 
vidika, da je bila kadetska 
ekipa zelo blizu uvrstitve 
med najboljše štiri. Glede 
ostalih selekcij je bilo tudi 
nekaj grenkega priokusa, saj 
običajno tekmovanja pote-
kajo do konca maja.
 
Je koronavirus v klubu pov-
zročil kaj osipa?
Veliko jih je bilo poleti na 
počitnicah, proste dni so 

izkoristili na različne nači-
ne. Začetek šole bo pokazal, 
ali je bilo kaj osipa.

Že nekaj časa smo priča 
skupni članski ekipi Cer-
klje-Radovljica. Ste zadovolj-
ni z združitvijo?
Z združitvijo smo zadovolj-
ni. Res je, da se pojavljajo 
problemi enkrat pri enih, 
enkrat pri drugih. Veliko je 
usklajevanj. Oboji se trudi-
mo, da vse nastale probleme 
skušamo rešiti čim manj 
boleče in čim hitreje. 

Vrh vsake športne ekipe je 
članska selekcija. Čas brez 
članske ekipe za radovljiški 
rokometni klub na daljše 
obdobje ni bil najbolj per-
spektiven?
Zagotovo ni bilo lahko. 
Članska ekipa je tista, ki 
»vleče voz« in v njej naj-
mlajši vidijo svojo prihod-
nost. Članska ekipa je nuja, 
da gre stvar v pravo smer.

Štiri leta imate, skupaj s 
Cerkljani, člansko ekipo. Ste 
zadovoljni z napredkom v 
tem obdobju?

Letošnja sezona (začetek 
predviden za 10. oktober, 
op. avt.) bo kazalnik. Cilj, ki 
smo ga si postavili v prete-
klosti, naj bi bil uresničen v 
sezoni, ki je pred nami. 
Merimo visoko in veseli me, 
da se bomo v boj za 1. B ligo 
podali s fanti, ki so bili v 
večini vzgojeni v radovljiški 
rokometni šoli.
 
Kako se Rokometna kluba 
Cerklje in Radovljica dogo-
vorita med seboj, kje bodo 
treningi, kje tekme?
Med sezono se usklajujemo, 
kje je prosta dvorana. Dva-
krat ali trikrat treniramo v 
Radovljici. Ostale treninge 
opravimo v Strahinju ali v 
Cerkljah. V preteklosti smo 
tekme igrali enkrat v Radov-
ljici, enkrat v Cerkljah in v 
takem ritmu do konca. Gle-
de na to, da smo v zadnjem 
obdobju večino treningov 
opravili v Radovljici, bo kak-
šna tekma več pri nas.
 
Kakšna se vam zdi druga 
liga (tretja po kakovosti)?
Še ne dolgo nazaj je bilo 
videti, da bo liga slaba, z 

nekje šestimi, sedmimi eki-
pami. Na srečo sta drugi eki-
pi postavila Ormož z Veliko 
Nedeljo in Kočevje v sodelo-
vanju z Ribnico. Zaradi 
težav sta iz 1. B lige izstopila 
Pomurje in Drava. Liga bo 
potekala z desetimi ekipa-
mi. Bo kakovostna in zelo 
močna. 

Bo dovolj tekem?
Čaka nas osemnajst tekem, 
kar se mi zdi premalo. Po 
drugi strani imamo kar 
nekaj igralcev, ki lahko igra-
jo še za mladince. Ti bodo 
imeli več kot dovolj prilož-
nosti za dokazovanje. Mla-
dinci, ki bodo dobili manj 
priložnosti v članski ekipi, 
bodo maksimalno obreme-
njeni v svoji starostni kon-
kurenci. Članska ekipa bo 
igrala še v Slovenskem 
pokalu. 
 
Ali poleg članske trenirate 
še druge selekcije?
Ob članski selekciji treni-
ram še mladince.

Kakšno je v Radovljici zani-
manje med mladimi za 
rokomet?
Če gledamo območje bivše 
radovljiške občine, se izvaja-
jo praktično vsi športi. Otro-
ci imajo veliko izbire, za 
kateri šport se bodo odločili. 
V klubu se na najboljši mož-
ni način trudimo, da jih pri-
dobimo v svoje vrste. V veli-
ko pomoč nam je mini roko-
met, ki ga izvajamo na 
Osnovnih šolah Radovljica, 
Lesce, Bled in Lipnica. Prav 
iz te baze je praktično sesta-
vljena letošnja članska eki-
pa. Ob tej priložnosti vabi-
mo vse otroke, da se nam 
pridružijo.

Kakšni so dolgoročni cilji 
radovljiškega rokometa?
Že prej sem omenil, da ima-
mo kvalitetno ekipo, ki se 
lahko bori za vstop v 1. B 
ligo. Upam, da breme za to 
mlado ekipo ne bo preveli-
ko. Dolgoročni cilj je postati 
stabilen 1. B-ligaš.

Že v novi sezoni v boj 
za prvo ligo
Radovljičan Goran Debelak je že vrsto let povezan z rokometom. V preteklosti kot igralec, sedaj kot 
trener.

Goran Debelak

V Velenju je potekalo ekipno prvenstvo Slovenije za mlajše 
mladinke in mlajše mladince. Radovljiški atleti in atletinje 
na stopničkah: mlajši mladinci: 2. Nik Kosel Tomše, skok v 
daljino; 2. Tevž Podlipnik, met kopja; 3. Rok Makuc, tek na 
100 m; mlajše mladinke: 2. Karin Avsenik, hitra hoja 3000 
m; 2. Ana Vogelnik, skok v višino; 2. Lucija Medja, tek na 
3000 m; 3. Eva Pačnik, troskok. Skupno so bile radovljiške 
mlajše mladinke sedme, mlajši mladinci pa deseti. Na tretji 
Pokalni tekmi Slovenije v hitri hoji, ki je potekala v Velenju, 
je prvo mesto med pionirji U14 osvojil Jaka Pačnik (2000 
m). Na isti razdalji in v isti kategoriji je pri dekletih zmagala 
Tina Miličič Eržen.

Atletika

Uspešni nastopi mlajših mladincev v Velenju

Lanska Malonogometna medobčinska liga Radovljica se je 
končala z ukrepi zaradi koronavirusa. Sezona 2020/2021 se 
žal ni začela nič drugače. Z razliko od lanske sezone sta v 
letošnji sezoni dve ekipi manj. Skupine A, B in C sestavlja 
po osem ekip. V skupini D je šest ekip in bodo igrale tro-
krožni sistem. Naslov brani ekipa Biser-Gostilna Turist. 
Pobližje si oglejmo udeležence po skupinah: skupina A: 
Smola Generali Investments, Biser-Turist, Elmont Bled, 
Utrip, Ribno, TVD Partizan Begunje, Lisjaki Naklo, Podnart; 
skupina B: Brezje, Kamna Gorica, Šmeks Vrbnje, Hruši-
ca-Pizzeria Trucker, Gorje, TVD Partizan Žirovnica, Gostilna 
in picerija Turist, Lipce skupina C: Calimero boys, Lancovo, 
Dvorska vas, Cifra, Sokol bar, Homera team, Hom, Mošnje 
Cometal; skupina D: Podbrezje, Bartog Jesenice, Posavec, 
Bijelo dugme, Čpinarji Ljubno, Brezje Moby Dick.

Mali nogomet

Dve ekipi manj kot lani

Prejšnji torek oz. v sredo se je nadaljevalo tekmovanje v ligi 
v prstometu. Pobližje si poglejmo uvrstitve iz prejšnjega 
tedna ekip iz naše občine. V 1. moški ligi je po 7. kolih na 
vrhu ekipa Senice z 11 točkami, Kamna Gorica je šesta s 7 
točkami, Podnart osmi s 6 točkami ter MD Begunje cifra 
deseta z 1 točko. V Gorenjski regiji so prejšnji teden zaklju-
čili z 8. kolom. Na vrhu lestvice je ekipa Ljubno s 14 točka-
mi. Ekipa Kropa-MIzaVas je med devetimi ekipami peta s 7 
točkami. V 1. Ženski ligi je bil prejšnji teden zaključen 7. 
krog. V konkurenci štirih ekip je na vrhu DU Škofja Loka s 6 
točkami, Kamna Gorica-Ajda je druga s 3 točkami, ekipa 
Podnart pa četrta z 2 točkama.

Prstomet

Nadaljevanje lige v prstometu

"Cilj, ki smo si ga postavili v preteklosti, naj bi 
bil uresničen v sezoni, ki je pred nami. Merimo 
visoko in veseli me, da se bomo v boj za 1. B ligo 
podali s fanti, ki so bili v večini vzgojeni v 
radovljiški rokometni šoli."

Občina Radovljica tudi letos pripravlja tradicionalni kolesar-
ski izlet, ki bo v sredo, 16. septembra. Organiziran bo v dveh 
skupinah z do 50 udeležencev. Start in cilj izleta bosta za OŠ 
A. T. Linharta Radovljica; prva skupina se bo začela zbirati 
ob 13.30 in bo startala ob 14. uri, zbor druge skupine pa bo 
od 15.30 in start ob 16. uri. Letos so obvezne prijave, spreje-
ma jih športna zveza na 041 718 965 (ob delavnikih med 8. 
in 12. uro) ali po na naslov szradovljica@gmail.com.

Prihodnjo sredo kolesarski izlet

FESTIVAL MEDU

Čebelarska zveza Slovenije,
Javna svetovalna služba v čebelarstvu 
pripravlja v sodelovanju z LUR - Čebelarsko 
razvojno izobraževalnim centrom Gorenjske, 
Čebelarsko zvezo Gorenjske in ČD Radovljica

10.00  Cvetni prah -  tako kot je potreben za čebele,  
je koristen tudi za ljudi  g  dr. Nataša Lilek 

11.30  Razglasitev rezultatov in podelitev  
priznanj ocenjevanja medu  

14.00  Apiterapija - čebelji pridelki  
skozi usta in dihala  g  Matjaž Pogačnik

Ostale spremljevalne aktivnosti: 

 www.czs.si
ali www.cricg.si 

•  Tržnica z bogato ponudbo čebeljih  
pridelkov in izdelkov 

•  Ustvarjalne delavnice
•  Degustacija različnih vrst medu
• Medene pijače, kava in čaj z medom

11.00 – 16.00  Degustacija medenega menija: 
sirovi štruklji z medom in orehi, jelen  
v medeno-poprovi omaki, čokoladna salama  
z medom, goveja solata z medeno-balzamičnim  
prelivom, medeni koktajl  g  Gostišče Draga

12.00 Degustacija zelenjavne juhe z medom in šmorna  
z medenim prilivom ter medenega presenečenja iz ponvice 
 g  Marija Arh Ivanšek, SGTŠR 

Sobota, 19. september 2020  v Čebelarskem  
centru Gorenjske v Lescah od 10.00 ure dalje

 

Obiskovalce prosimo, da ravnajo v skladu s smernicami in priporočili NIJZ.  
Dogodka se lahko udeležijo samo zdrave osebe, uporaba zaščitnih mask 

 je obvezna. Svojo prisotnost na predavanjih sporočite na e-mail:  
natasa.strukelj@czs.si.
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Matjaž Klemenc

V Brianconu v Franciji je 
bila uvodna tekma športnih 
plezalcev za svetovni pokal. 
Slovenska reprezentanca je 
bila zastopana z enajstimi 
člani. Med njimi so bili tudi 
trije člani Športnega plezal-
nega odseka Radovljica. Naj-
bolj je navdušil Domen Ško-
fic, ki se je po več kot letu 
dni vrnil na tekmovanja. 
Presenetil je vse, tudi sebe, 
in v svoji glavni disciplini, 

težavnosti, osvojil drugo 
mesto. 
Odlično sta se odrezala tudi 
Luka Potočar in Vita Lukan. 
Luka se je uvrstil tik pod sto-
pničke, na četrto mesto. Vita 
je osvojila peto mesto. V 
Ljubljani so se športni ple-
zalci pomerili na spektaku-
larni tekmi. Stena z balvani 
je bila postavljena šest met-
rov nad Ljubljanico. Tudi iz 
prestolnice so prišle lepe 

novice za Športni plezalni 
odsek Radovljica. Med žen-
skami se je zmage veselila 
Vita Lukan. Med moškimi je 
Luka Potočar stopil na tretjo 
stopničko. Iz radovljiškega 
športnega plezalnega odse-
ka so nastopili še štirje ple-
zalci, in sicer Tanej Cerar 
Božič, Eva Puhar, Hana 
Humerca in Nina Železnik. 
V polfinale sta se uvrstili 
Hana in Eva.

Domen Škofic drugi  
v Brianconu
Na tekmovanja se je vrnil po več kot letu dni in v svoji glavni disciplini, 
težavnosti, osvojil drugo mesto.

Domen Škofic je bil drugi v 
na uvodni tekmi za svetovni 
pokal. / Foto: PZS

Vita Lukan je na plezalnem spektaklu Triglav The Rock 
Ljubljana stopila na najvišjo stopničko. / Foto: PZS

Dogodki v občini Radovljica

Fotonatečaj Dogodki v občini Radovljica 2019: Kronometer, Tomaž Sedej, diploma

Marjana Ahačič

Taekwon-do klub Radovljica 
bo borilno-športno discipli-
no, ki navdušuje vse več Slo-
vencev različnih starosti, 
predstavil v sredo, 23. sep-
tembra, na dan slovenskega 
športa, ko v centru Veriga 
pripravljajo prireditev z 
bogatim programom. Člani 
kluba, ki so v preteklih sezo-
nah dosegali lepe uspehe 
tako na domačih kot na 
mednarodnih tekmovanjih, 
pa so tako spomladi, med 
karanteno zaradi epidemije 
koronavirusa, kot med pole-
tnimi počitnicami pridno 
ohranjali nivo pripravljeno-
sti ter v novo sezono vstopili 
polni energije in novih načr-
tov. 
Osmošolka Neža Guštin 
taekwon-do trenira že sed-
mo leto. Pravi, da je v obdo-
bju, ko je bilo življenje bolj 
ali manj omejeno na kraj 
bivanja in okolico, sicer red-
no trenirala, a tudi zelo 
pogrešala tekmovanja. "V 
borbah zelo uživam. Ne le 
da rada zmagujem, tudi 
nakopičeno energijo lahko 
dam iz sebe, ko se borim z 
vsemi močmi in znanjem, 
ki ga imam. Všeč mi je, ker 
mi ukvarjanje s taekwon-do-
jem omogoča druženje z 
vrstniki pa tudi spoznavanje 
novih krajev in ljudi. Nikoli 
ni dolgčas," pravi Neža, ki si 
želi biti v svojem športu kar 
se le da uspešna, se naučiti 
čim več novega in morda 
nekoč sodelovati na največ-
jih svetovnih tekmovanjih.
Podobno razmišlja Ivana 
Sitar, dijakinja tretjega letni-
ka turistične šole v Radovlji-
ci. "Poskusila sem, bilo mi 

je všeč, pa sem ostala," opi-
suje svojo pripadnost tej 
zanimivi športni disciplini. 
"Vzdržljivost, disciplina in 
samodisciplina so lastnosti, 
ki jih pri tem krepim in mi 
koristijo tudi na drugih pod-
ročjih," pravi. Tudi ona je 
željna borb. Trenirala je vse 
poletje in meni, da je dobro 
pripravljena. Pri tem pou-
darja, da rada hodi tudi na 
treninge v center Veriga. 
"Zaradi dobrega vzdušja. 
Radi sprejmemo tudi tiste, 
ki pridejo na novo, učimo 
mlajše ... ne, dolgčas nam 
pa res ni," pove z nasme-
hom.
Tudi trinajstletni Tibor 
Oblak je vse poletje redno 
treniral, zdaj, na jesen, pra-

vi, pa se spet začenja zares. 
Treningov se veseli, tekmo-
vanj tudi, pri tem pa mu je 
posebej všeč to, da s sodelo-
vanjem na mednarodnih 
tekmah vidi veliko sveta. In 
če ju je skupaj z bratom 
mama na prvi trening pri-
peljala, da bi nekako usme-
rila njuno energijo v nekaj 
pozitivnega – ves čas, priz-
na Tibor, sta se namreč 
zbadala, dregala in ruvala 
–, so zdaj, po sedmih letih 
navdušenja, treningov, 
tekem in s tem razvoja, pri-
čakovanja zelo drugačna 
kot na začetku: napredek, 
vključitev v reprezentanco 
in morda nekoč celo sode-
lovanje na olimpijskih 
igrah.

Z navdušenjem gredo v 
novo sezono
Trenirali so tudi poleti, še bolj intenzivno začenjajo jeseni, ob dnevu 
slovenskega športa pa bodo taekwon-do v centru Veriga predstavili tudi 
širši javnosti.

Tibor Oblak, Neža Guštin in Ivana Sitar
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Zanimivosti

SUV Renault 
Novi CAPTUR, KADJAR in KOLEOS

5 let podaljšanega jamstva**
5 let vzdrževanja po polovični ceni**
Osnovno in kasko zavarovanje za 99 €**

 Do  
7.000 € 

 popusta 
 za vozila iz zaloge*

*Pri pooblaščenem prodajalcu Renault preverite vozila iz zaloge in z Renault Financiranjem izkoristite do 7.000 € popusta. Popusti se razlikujejo glede na model. Posamezni koncesionar lahko odobri tudi dodaten 
popust. **Ob nakupu avtomobila z Renault Financiranjem prejmete prvo leto subvencionirano obvezno in osnovno kasko zavarovanje za 99 € in bon za obnovo zavarovanja v višini 150 € v naslednjem letu. V 
financiranje je vključeno tudi brezplačno podaljšano jamstvo (5 let ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej) in vzdrževanje po polovični ceni (5 let ali 100.000 km, karkoli se zgodi prej). Pogoj akcije je sklenitev finančne 
pogodbe z minimalno financirano vrednostjo 6.000 €, minimalnim trajanjem 36 mesecev in sklenitev zavarovanja vozila v drugem letu z Renault Financiranjem. Pridržujemo si pravico do napak. Slika je simbolna. 
Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si.
 
Poraba pri mešanem ciklu: 4,6 – 7,3 l/100 km. Emisije CO2: 122 – 184 g/km. Emisijska stopnja: EURO6Dt. Emisija NOx: 0,0217 – 0,055 g/km. Emisija trdnih delcev: 0,00004 – 0,00084 g/km. Število delcev (x1011): 
0,03 – 1,87. Vrednosti meritev porabe in emisij ustrezajo novemu standardu meritev WLTP. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega 
zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Renault 
Nissan Slovenija d.o.o., Dunajska 22, 1000 Ljubljana.

Renault priporoča      renault.si

Vaš trgovec v Ljubljani
AVTOHIŠA IN NJENO URADNO IME
Naslov trgovca v eni vrstici

2020 07 Renault SUV RANGE 210x148 Diler SLO.indd   1 02/07/2020   10:41

Jesenice, Finžgarjeva 2, Tel.: 04 58 33 330
Lesce, Hraška cesta 25, Tel.: 04 53 53 450 

Marjana Ahačič

Tja je odšla kot dijakinja 
četrtega letnika programa 
predšolske vzgoje na Sred-
nji šoli Jesenice, skupaj z 
vrstnicami, desetimi dijaki-
njami predšolske vzgoje, 
tremi dijakinjami zdravstve-
ne nege in s profesorico, ki 
jih je spremljala. 
"Nekaj mojih sošolk je bilo 
dodeljenih v mednarodni 
vrtec v Leipzigu, jaz pa v 
manjši klasičen vrtec. Ko 
sem izvedela, da bom na 
praksi sama, me je bilo 
strah, saj nisem vedela, kako 
se bom znašla, a že moj prvi 
dan v vrtcu je bil uspešen, 
saj sem dobila zelo prijazne-
ga mentorja. Edino, kar me 
je malo skrbelo, je bilo moje 
neznanje nemškega jezika 

in mentorjevo slabo razu-
mevanje angleškega jezika," 
opisuje Inja, ki je prakso 
opravljala v skupini otrok, 
starih tri in štiri leta. "Men-
tor mi je kljub neznanju 
nemščine omogočil, da sem 
se aktivno vključevala v sku-
pino. Če se nisva razumela, 
sva si pomagala s slovarjem 
ali pametnim telefonom. 
Pokazalo se je, kako pomem-
bno je pokazati lastni inte-
res, da lahko veliko doživiš."

Ker je vse šolsko leto tudi 
doma enkrat tedensko oprav-
ljala prakso v vrtcu Lesce, je 
lahko primerjala delo s pred-
šolskimi otroki pri nas in v 
Nemčiji. "Tudi v nemškem 
vrtcu vzgojno delo poteka po 
kurikulumu za vrtce, a imajo 
manjši poudarek na načrto-
vanih dejavnostih. Otroci 
imajo več proste igre, preha-
jajo iz ene igralnice v drugo, 
razlikuje pa se tudi normativ 
otrok, v moji skupini jih je 
bilo le 16. V Sloveniji sta v 
skupini vzgojiteljica in 
pomočnica vzgojiteljice 
hkrati, v nemškem vrtcu pa 
je tudi to drugače. Oba vzgo-
jitelja imata enako stopnjo 
izobrazbe in se v skupini 
izmenjujeta. Ker je vrtec 
odprt od šeste ure zjutraj do 
šeste ure zvečer, se vzgojitel-

ja v skupini delita na 'jutran-
jega' in 'popoldanskega', kar 
je bilo meni zelo nenavadno. 
Navajena sem tudi, da so 
otroci zunaj v koloni po dva 
in dva, z enim vzgojiteljem 
spredaj, drugim zadaj, tam 
pa jim je mentor le povedal, 
do kam lahko tečejo in kje se 
morajo ustaviti, kar so prese-
netljivo dobro upoštevali."
Inja pravi, da se je v Nemčiji 
naučila veliko novega. "Mno-
gokrat sem bila v zadregi, ko 

so me nekaj vprašali, pa 
nisem razumela, a sem ved-
no nekako našla rešitev. 
Počasi sem začela razumeti, 
kaj so govorili, in zmogla 
tudi nekaj malega povedati, 
saj sem bila vključena v soci-
alne igre skupine. S pomočjo 
mentorja sem izvedla dve 
dejavnosti: z otroki smo spo-
znavali razlike med sloven-
sko in nemško zastavo ter 
zaplesali bans (gibalna igra s 
petjem). Jaz sem pela v slo-
venščini, otroci pa so opona-
šali moje gibe in se pri tem 
zelo zabavali. Presrečna sem 
bila, da je mentor dal pobu-
do, da bi na eni od rojstnod-
nevnih zabav ves vrtec zaple-
sal moj bans. Stopila sem 
naprej, da so me vsi otroci 
videli, začela peti v slovenšči-
ni in se gibati. Bila sem zelo 

ponosna, ko so otroci začeli 
ponavljati moje gibe. Tega 
občutka ne bom nikoli poza-
bila." Otroke je naučila tudi 
kratko pesmico v slovenšči-
ni, ki jo v Lescah povedo 
pred jedjo: »Ena, dva, tri, 
širi, pet, dober tek!«  
Prizna, da je morala veliko-
krat izven cone udobja, da je 
lahko doživela nekaj novega, 
a je bilo vredno, pravi. Zato 
izkušnjo priporoča vsako-
mur, ki bi želel doživeti 
nekaj novega in se je pripra-
vljen prilagajati različnim 
novim, drugačnim situaci-
jam, spoznati drugačno kul-
turo in navade ter premagati 
kakšne osebne strahove. "V 
tej situaciji si primoran 
sodelovati in se prilagajati, 
kar ti v življenju vedno prav 
pride."

Navdušena nad 
enkratno izkušnjo
Radovljičanka Inja Valant je v začetku leta preživela tri tedne na praksi v klasičnem nemškem vrtcu v 
Leipzigu.

Inja Valant / Foto: Gorazd Kavčič

Prizna tudi, da je morala velikokrat izven cone 
udobja, da je lahko doživela nekaj novega.

Ivanka Korošec

Za ljubitelje slikarske in 
glasbene umetnosti so v 
Likovnem studiu Miroslava 
Pengala v okviru likovne sek-
cije La Casa de Kamna začeli 
sklop predavanj o znameni-
tih evropskih slikarjih, od 
renesanse do sodobnosti. 
Predavanja vodi akademski 
slikar in kipar Nikolaj Mašu-
kov, ki preko svoje izkušnje 
razlaga odnos do umetnosti. 

Vse predstavitve so podprte z 
video prikazom in razlago 
slikarskih del. 
Doslej je predaval o slikarju 
Janu van Eycku (1390–1441), 
predstavniku severne rene-
sanse in izumitelju oljnih 
barv, ter Hieronymusu Bos-
chu (1450–1516). Njegove 
slike prikazujejo grehe in 
človeške moralne pregrehe.
Miroslav Pengal je povedal: 
»V prihodnjih srečanjih 
bomo spoznali Albrechta 
Dürerja, Vincenta Van Gog-

ha, Rembrandta, Sandra 
Botticellija, Michelangela, 
Leonarda da Vincija, Rafaela 
in druge. Predaval bo tudi 
akademski slikar Darko Sla-
vec. Vsa predavanja poteka-
jo vsak prvi in zadnji torek v 
mesecu. Naslednje srečanje 
bo 29. septembra, ko bomo 
dodali še nov sklop preda-
vanj iz glasbene umetnosti. 
Vodil ga bo violinist Felipe 
Prenz Kopušar, predstavil 
pa bo skladatelja Johanna 

Sebastiana Bacha, odlomke 
njegovih del s pomočjo 
audio-video posnetkov in 
žive glasbe.« 
Vse predstavitve so v Likov-
nem studiu Pengal na Vurni-
kovem trgu v Radovljici. So 
brezplačne in namenjene 
prav vsem, ki jih zanima 
umetnost. Zagotovljena je 
primerna varnostna razdalja 
med ljudmi in ostali zahteva-
ni pogoji NIJZ, zagotavljajo 
organizatorji, prosijo pa, da s 
seboj prinesete maske.

Predavanja za ljubitelje 
umetnosti

Predavanja vodi akademski slikar Nikolaj Mašukov.

Tudi letos je Pekarna Resman na Zgoši pripravila slikarski 
dan. Prejšnjo sredo so se tam srečali slikarji: Vinko Bogataj iz 
Lesc, Rajko Bogataj iz Kranja, Nuša Jelovčan z Bitenj, Tone 
Kavčič iz Kamne Gorice, Ciril Kraigher iz Zasipa, Anka Marzi-
dovšek iz Radovljice, Eva in Katarina Poklukar z Breznice, 
Ivanka Kraševec Prešern in Ivan Prešern Žan iz Radovljice, 
Franc Rant iz Železnikov, Vida Soklič iz Begunj, Jana Strušnik 
iz Ljubljane in Erika Železnik z Iga. Okrepčali so se s krepkim 
domačim zajtrkom, nato so vse do treh popoldan slikali. 
Nekateri so se odločili za motive v hiši, spet drugi za okolico. 
Popoldan so postavili razstavo v prostorih Pekarne. Pekarna 
Resman ob farnem prazniku vedno organizira tudi mini 
sejem, na katerem imajo njihovi dobavitelji, kmetje in pride-
lovalci hrane možnost, da se predstavijo. Za obiskovalce pa 
je bila na ogled tudi razstava del zgoraj naštetih slikarjev.

Slikarski dan na Zgoši

Nekateri so se odločili za motive v hiši, spet drugi za 
okolico.
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V priročniku 
je strnjeno in 
praktično opisana 
reja ovc in koz 
pri nas. Poglavja 
v knjigi: zakaj 
reja drobnice, 
osnovne fiziološke 
značilnosti ovc  
in koz, obnašanje 
ovc in koz, Izbira 
pasme ovc, 
nakup in obnova 
plemenske črede, 
ureditev pašnika, 
pridelava krme, 
posebnosti v 
prehrani drobnice, 
prehrana mesnih 
in mlečnih ovc in 
koz, opravila pri 
ovcah in kozah, ...

Marjeta Ženko

ZALOŽBA KMEČKI GLAS
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Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel.  
št.: 04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

14136 strani, mere: 17 x 23, 5 cm, brošura         
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Marjana Ahačič

V soboto, 3. oktobra, bo v 
Mežnariji v Kropi že četrti – 
in zadnji – večer ciklusa Der-
motovo leto 2020. "To pot se 
bomo ob zakurjeni peči spo-
mnili žal pozabljenega teno-
rista Leopolda Dermote, ki 
ga je pevski svet poznal po 
umetniškem imenu Leo Cor-
des, v spomine Kroparjev in 
obiskovalcev pa se je zapisal 
tudi kot upravitelj oziroma 
vodič v Kovaškem muzeju 
Kropa. Nato se ciklus seli na 
Dunaj," je povedal Slavko 
Mežek. V okviru Dermotove-
ga leta, posvečenega 110. 
obletnici rojstva opernega 
pevca Antona Dermote, pa 

tudi spominu na njegova 
brata Leopolda in Gašperja, 
v Kropi urejajo mežnarijo, v 
kateri je družina Dermota 
nekoč živela. Kot je povedal 
Slavko Mežek, so doslej že 
obnovili "hišo", vežo, kuhin-
jo in kopalnico ter vodovod-
no in elektro instalacijo, v 
načrtu je še pleskanje sten in 
stropov v drugi polovici prit-
ličja. Kot je še pojasnil 
Mežek, je Zavod za varstvo 
kulturne dediščine Kranj 
izdelal smernice za nadalje-
vanje obnove stavbe, ki jo 
bodo nadaljevali v prihod-
njem letu. V ta namen so 
ustanovili Dermotov sklad, 
ki bo za obnovo zbiral 
namenska sredstva.

Dermotovo leto 
V začetku oktobra bo zadnji večer v ciklusu 
Dermotovo leto posvečen Leopoldu Dermoti, v 
pevskem svetu poznanem po umetniškem imenu 
Leo Cordes.

Septembra se začnejo Dnevi evropske kulturne dediščine, 
letošnji naslov je Spoznaj? Varuj! Ohrani. Tudi letos so v 
Muzejih radovljiške občine pripravili pester program različ-
nih dogodkov za vse generacije. Začeli jih bodo z delavnico 
Zmoči in gneti, ki jo bo vodila Tanja Legat; 28. in 29. sep-
tembra dopoldan se boste tako lahko posvetili izdelavi 
copat iz filca. Delavnica je brezplačna, število mest je ome-
jeno, obvezne so prijave na mro@mro.si. V ponedeljek, 21. 
septembra, ob svetovnem dnevu miru, pa bodo obiskoval-
cem omogočili prost vstop v Muzej talcev, ki bo odprt od 14. 
do 18. ure, so sporočili.

Dnevi evropske kulturne dediščine

Igor Kavčič

Kropa – Z nekajmesečnim 
zamikom festival tudi letos 
bo. Če je druženje z gledališ-
čem in glasbo v šestih dose-
danjih izvedbah tradicional-
no potekalo v juniju in je svoj 
zaključek doživelo na predve-
čer Kovaškega šmarna z nas-
topom domače gledališke 
skupine Čofta, se bo zaradi 
nepredvidljive situacije ob 
koncu pomladi letošnji festi-
val odvijal v dveh delih, med 
20. in 30. septembrom ter 
med 23. in 31. oktobrom. 
"Vztrajali smo tudi iz prepri-
čanja, da bi bilo zelo slabo 
odpovedati festival z večletno 
tradicijo, ki so se ga ljudje že 
navadili in ga vsako leto pri-
čakujejo. Na srečo imamo 
dvorano kulturnega doma, ki 
ob spoštovanju vseh aktual-
nih ukrepov proti koronavi-
rusu sprejme sto obiskoval-
cev, tako nas tudi v jesenskih 
dneh dober obisk ne skrbi," 
je povedal umetniški vodja 
Rok Andres, ki skupaj z vod-
jo Anžetom Habjanom od 
vsega začetka skrbi za pro-
gram in izvedbo festivala.

V prvem sklopu bo festival v 
nedeljo, 20. septembra, ob 
19.30 odprl kabarejski večer 
šansonov z Laro Jankovič in 
pianistom Blažem Jurjevči-
čem. V petek, 25. septembra, 
bo sledil glasbeni večer ob 
zvokih harfe Anje Gaberc in 
flavte Irene Rovtar. Igrali 

bosta skladbe Clauda Debus-
syja, Zvonimirja Cigliča, 
Johanna Sebastiana Bacha, 
Josepha Lauberja in Gabriela 
Faureja. V nedeljo, 27. sep-
tembra, bo na sporedu Svet' 
večer. Ni še božič, gre nam-
reč za svežo gledališko pro-
dukcijo Narodnega doma 
Maribor. "V ta čas najbolj 
popularnem žanru – krimi-
nalki – se 'spopadeta' odlična 
Nataša Barbara Gračner in 
Vlado Novak. Njun duel je 
zgodba o policijskem inšpek-
torju in učiteljici, o posamez-
niku, našem času in odgo-
vornosti. Prava igralska pos-
lastica," pove Rok Andres in 
kot zadnjo v prvem sklopu – 

v sredo, 30. septembra, ob 
17.30 – napove otroško lut-
kovno predstavo Rdeča kapi-
ca z odlično Tino Oman. 
Drugi del festivala bo 23. 
oktobra odprla predstava Gle-
dališča Julke Dolžan Breznica 
z naslovom Čebelji roj. Pred-
stava na zanimiv način spre-
govori o prvem učitelju čebe-
larstva na cesarskem dvoru, 
Antonu Janši. V sredo, 28. 
oktobra, v Kropo ob skorajš-
njem praznovanju stoletnice 
gledališča prihaja ansambel 
Šentjakobskega gledališča iz 
Ljubljane s komedijo Sen ita-
lijanskega avtorja Enrica Lut-
tmanna. Festival bodo zadnji 
dan oktobra tradicionalno 
zaključili domači gledališčni-
ki KD Kropa, Dramska skupi-
na Čofta s predstavo Pravljica 
o carju Saltanu. 
"Z letošnjim festivalom želi-
mo pokazati, da je želja po 
pristnem stiku, po dogodku, 
kot je gledališče, premočna, 
zato je pomembno, da kljub 
razmeram, v kakršnih smo 
se znašli zaradi koronaviru-
sa, pridemo skupaj in si ogle-
damo kvalitetne gledališke 
predstave in glasbene nasto-
pe," še dodaja Andres in 
hkrati poudari, da kljub 
nekoliko okrnjenemu pro-
gramu Občina Radovljica 
festival financira v nezmanj-
šanem obsegu, kar prav tako 
velja tudi za KS Kropa in vse, 
ki po svojih močeh pomagajo 
pri izvedbi festivala. Tudi 
zato so vse prireditve za obi-
skovalce brezplačne.  

Gledališka jesen v Kropi
Prihodnjo nedeljo se bo z večerom šansonov in nastopom Lare Jankovič v Kropi začel 7. Festival 
gledališča. Dnevi glasbe in gledališča bodo letos potekali v dveh delih. 

Lara Jankovič in Blaž Jurjevčič bosta odprla letošnji festival 
gledališča. / Foto: arhiv Festivala gledališča

Mestni muzej Radovljica je v sodelovanju s Fakulteto za 
dizajn v Galeriji Šivčeva hiša v Radovljici pripravil razstavo, 
posvečeno nekdanji radovljiški tovarni pletenin Almira. Na 
razstavi je prikazan del bogatega gradiva depoja Almire, ki 
ga hrani Mestni muzej Muzejev radovljiške občine. "Gradi-
vo je bilo delno pridobljeno po stečaju Almire leta 2000, del 
pa so ga muzeju podarili občani Radovljice, ki so bili s pod-
jetjem tesno povezani. Almira je bila, kot preostala sloven-
ska oblačilna industrija, močno vpeta v lokalna družbena 
okolja, v katerih je delovala. V podjetjih je namreč mnogo-
krat delalo več članov družine," poudarjajo avtorji razstave, 
ki bo na ogled še vso jesen.

V Šivčevi hiši razstava o Almiri

Marjana Ahačič

"Vivaldi zveni prvi dan groz-
no. Drugi dan začne dobiva-
ti malo oblike, tretji dan se 
pridruži Mateja in 'požene'. 
Hmmmm, kako delajo 
možgani. Ni dolgčas. Hvala 
bogu. Vedno na prstkih, kaj 
prstkih, baletne copatke 
nam natakne Mateja Bajt in 
nas zažene. Kako je to zani-
mivo, meni je prekrasno! 
Četrti dan smo pa že na 
odru in pokažemo, česa smo 
se naučili ... Ogromno!"
Tako je vtise z mojstrskega 
tečaja za kljunasto flavto, ki 
ga je poleti v okviru letošnje-
ga Festivala Radovljica tudi 
tokrat pripravila profesorica 
Mateja Bajt, strnila ena od 
udeleženk, Irina Pirjevec. 
"Ponosna sem na vse, da 
smo toliko naredili. Čudovi-
to je, da lahko sodelujem v 
skupini, ki nudi podporo, 

znanje, smeh in pogum. 
Kjer smo vsi enaki in vsi 
tako različni. Vsak s svojo 
individualnostjo in s skup-
nim ciljem."
Tudi tokrat se je mojstrske-
ga tečaja udeležilo veliko 
navdušencev in ljubiteljev 
tega instrumenta, od naj-
mlajših učencev glasbenih 
šol do učiteljev in odraslih 
zanesenjakov, kar devet-
najst, je zadovoljna mentori-
ca, sicer domačinka iz 
Zapuž Mateja Bajt, profeso-
rica kljunaste flavte na Kon-
servatoriju za glasbo in balet 
v Ljubljani ter na Akademiji 
za glasbo Univerze v Ljub-
ljani. Za svoje pedagoško 
delo je spomladi prejela 
Škerjančevo diplomo, to je 
priznanje, ki ga za izredne 
dosežke na področju glasbe-
ne pedagogike podeljuje 
Konservatorij za glasbo in 
balet Ljubljana.

Zvoki kljunaste flavte so 
odmevali po radovljiškem 
trgu skozi vsa graščinska 
okna od 12. do 15. avgusta, je 
še povedala. "Letos smo bili 
še posebej aktivni, saj smo v 

pičlih štirih dnevih izpeljali 
kar dva koncerta: najprej 
koncert dijakov Konservato-
rija za glasbo in balet Ljub-
ljana in zaključni koncert 
udeležencev." 

Znanje, smeh in pogum
V okviru letošnjega Festivala Radovljica je tudi letos potekal mojstrski tečaj za kljunasto flavto pod 
vodstvom profesorice Mateje Bajt.

Na praznični dan, 15. avgusta, so udeleženci mojstrskega 
tečaja kljunaste flavte tudi letos pripravili zaključni koncert, 
kjer se jim je pri muziciranju pridružila mentorica, 
profesorica Mateja Bajt (na fotografiji skrajno levo). 
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"Z letošnjim festivalom želimo pokazati, da je 
želja po pristnem stiku, po dogodku, kot je 
gledališče, premočna, zato je pomembno, da 
kljub razmeram, v kakršnih smo se znašli zaradi 
koronavirusa, pridemo skupaj in si ogledamo 
kvalitetne gledališke predstave in glasbene 
nastope."
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Ivanka Korošec

V idiličnih Praprošah, enem 
od 52 naselij naše občine, 
živi Leopoldina Hmeljak, ki 
je 17. avgusta praznovala 
90-letnico svojega življenja. 
»Domači me kličejo Poldka, 
sicer pa sem ime dobila po 
očetu Leopoldu. Rodila sem 
se na Jesenicah kot prvoro-
jenka v družini s štirimi 
otroki, bile smo tri dekleta 
in en fant,« je začela svojo 
življenjsko zgodbo. Kljub 
visokim letom ji spomin 
odlično služi in natančno je 
predstavila svoje prednike 
in pripoved podkrepila z 
mnogimi natančnimi letni-
cami. 
Starša sta bila oba kmečkega 
porekla. Oče je izhajal z 
'grunta' na Sorici; njegova 
babica Marija je bila teta sli-
karja Ivana Groharja. Iz pri-
povedovanj se spominja, da 

je njenega deda njegov oče 
leta 1896 razdedinil, ker se 
ni poročil z gruntarskim 
dekletom. »Materin rod pa je 
izhajal iz vasi Šebrelje na Pri-
morskem. Z očetom sta se 
poročila leta 1930 na Jeseni-
cah. Moji teti in stric so osta-
li na kmetiji, sedaj je 'runt' v 
rokah moje sestrične, ki se 
ukvarja z živinorejo.«
Otroška leta in mladost je 
preživela z vrstniki na Muro-
vi, po osvoboditvi pa je oče 
naredil hišo na Slovenskem 
Javorniku. »Oče je imel dva 
konja, mama pa je vedno 
redila po dva pujsa. Spomi-
njam se, kako ju je z met-
rom merila okoli vratu, kdaj 
bosta primerna za zakol. 
Mama je znala tudi sama 
kuhati žganje, in ker je bila 
pri hiši krava, je sama delala 
tudi maslo. Imeli smo tudi 
nekaj gozda in 'rovta' za 
seno v Jeseniških rovtih pod 

Španovim vrhom. Lačni nis-
mo bili, oče je bil zaposlen v 
Železarni, po vojni pa je 
nabavil še enega konja, da je 
razvažal premog po Jeseni-
cah.«
V življenju ji je bilo najtežje 
med drugo svetovno vojno. 
»Ob bombardiranju Jesenic 
sem za las ušla smrti, tako 
da me danes, če slišim sire-
no, stisne pri srcu. Tudi pri-
hod okupatorja na Jesenice 
je težak spomin. Bala sem 
se vojakov – motoristov, tis-
tih na dvosedih, in še danes 
se bojim motorjev.« 
Ko je prišla svoboda, ni 
nadaljevala šolanja. Imela je 
dva letnika meščanske šole, 
a ker je rada kuhala, se je 
odločila, da bo delala v gos-
tinstvu. Tudi dve očetovi 
sestri sta imeli kasneje gos-
tilni, ena na Bohinjski Beli, 
druga na poti v Planino pod 
Golico. 

»Svojega bodočega moža 
sem spoznala leta 1950, ko 
sem bivala v internatu gos-
tinske šole. To je bil dom 
za vajence iz vse Slovenije, 
ki so se začeli učiti železar-
skih poklicev. Mož je bil 
takrat bolničar v internatu 
in je skrbel za te vajence. 
Tako je pač usoda nareko-
vala, včasih kar verjamem 
vanjo; lepo sva se razume-
la, zdaj sem pa že dvajset 
let vdova.
Velikokrat premišljujem, 
kako so živeli včasih, kako 
zelo so cenili domačo zem-
ljo, ki jo imam rada tudi 
jaz.  Prav zato sem se takoj 
ob upokojitvi pred štiride-
setimi leti preselila z možem 
v Praproše. Gojila sva koze 
in zajce. Ljubezen do dela, 
zemlje in rož me je ohranja-
la in mi pomagala, da sem 
doživela tako visoka leta. 
Dnevi mi hitro minevajo. 

Kljub bolezni, ki me sprem-
lja že dvajset let, še vedno 
rada delam. Seveda se hčer-
ka jezi, vendar naredim po 
svoje. Tako sem meseca 
maja kar sama pobarvala 21 
metrov dolgo balkonsko 
ograjo.   Vesela sem, ker 
vidim, da tudi hčerka ter 
vnukinji z družinami čutijo 
naravo, spoštujejo zemljo in 
delo na njej. Imam eno pra-
vnukinjo in štiri pravnuke; 
dva že veselo igrata na har-
moniko, kar mi vedno priva-
bi nasmeh na obraz. Upam, 
da se bo rod nadaljeval in 

ostal v naši prijetni vasi, kjer 
si ljudje še pomagamo med 
seboj.« 
Že več kot dvajset let je 
naročena na Gorenjski glas 
in rada prebere novice. Vse 
jo še zanima, tako da z vese-
ljem čaka dneva v tednu, ko 
ji ga poštar dostavi. Ob zim-
skih večerih pa rada prebira 
knjige. 
»Moj jubilej smo praznovali 
v družinskem krogu. Bilo je 
lepo. Vsem želim zdravja, 
miru, pa tudi srečo moraš 
imeti!« je zaključila čila in 
bistra devetdesetletnica.

Devetdesetletnica 
Leopoldina Hmeljak
V idilične Praproše se je preselila po upokojitvi. Ljubezen do dela, zemlje in rož jo je ohranjala in ji 
pomagala, da je doživela tako visoka leta. 

Leopoldina Hmeljak že štirideset let živi v Praprošah, 
kamor se je z zdaj že pokojnim soprogom preselila po 
upokojitvi.

Ivanka Korošec

Franc Pogačnik je bil rojen 
8. avgusta 1930. Njegov sin 
Franci je raziskal rodbinsko 
zgodovino in sestavil dru-
žinsko drevo, katerega kore-
nine segajo daleč v prete-
klost. Prišel je vse do leta 
1722, a obstajajo še starejši 
zapiski. Cerkev v Otočah je 
stara več kot petsto let in 
Pogačnikova hiša je še z 
nekaterimi drugimi stala v 
vasi že takrat. Njihov prii-
mek je bil ves čas enak, le 
hišna številka se je spremi-
njala. Okoli leta 1850 pa se 
prvič pojavi zapisano doma-
če ime pr' Štuvarju. 
»Že nekdaj je bila to kmečka 
družina. Moj stari oče je 
imel sedem otrok; dvema 
sinovoma, Janezu in Valen-
tinusu, je kupil kmetiji na 
Dobrem Polju, moj oče 
Franciskus pa je ostal na 
kmetiji v Otočah,« se je 
predstavil Franc Pogačnik. 
»Spominjam se mladih dni, 
ki so bili v znamenju revšči-
ne. Komaj deset let sem imel, 
ko sem moral iti služit na 
kmetijo k stricu na Dobro 
Polje. Oče nam je umrl, ko 
sem bil star 15 let. Kot najsta-
rejši otrok sem se moral takoj 
zaposliti v železarni Jesenice, 
da je družina sploh lahko 
preživela, bratje in sestre pa 
so se potem lahko izučili vsak 
svojega poklica.«

Franc se je čez nekaj let zapo-
slil pri Zavarovalnici Sava – 
Triglav, kjer je tudi dočakal 
upokojitev. Svojo ženo Tonč-
ko je spoznal na vlaku. Poro-
čila sta se leta 1956. Rodila 
sta se jima dva otroka, sin 
Franci in hčerka Marija, ki pa 
je žal v šestem letu starosti 
umrla. Z ženo imata dva vnu-
ka in šest pravnukov, zanju 
pa zdaj skrbita sin in snaha.
Delo na kmetiji ga je vedno 
veselilo, to je bil tudi njegov 
konjiček in ga je poleg služ-
be popolnoma zaposlovalo. 
Ko se spominja preteklosti, 
ne more mimo hudih udar-

cev usode: ko je otrokom 
tako kmalu umrl oče in pa 
bolečine ob izgubi hčerke. 
Hude skrbi je imel tudi 
takrat, ko je sin Franci pri 
dvajsetih letih močno zbolel, 
vendar je na srečo ozdravel.
Ko se je sin preusmeril v 
kmečki turizem, mu je bilo 
sprva težko, saj je vse življe-
nje trdo delal na kmetiji in si 
jo je močno prizadeval ohra-
niti. Kar ni se mogel sprijaz-
niti, da bi tujci hodili po nje-
govem dvorišču. Bil je tudi 
skeptičen, češ ali bo sploh 
kakšen turist prišel v Otoče. 
Turistična kmetija Pri Štular-

ju pa je kmalu polno zaživela, 
saj bližina Save privablja ribi-
če, pogled na Karavanke in 
številne možnosti za aktivno-
sti pa ljubitelje narave in 
rekreacije. Tako je kmalu uvi-
del, da gostje niso v breme in 
da prinašajo denar. 
Jubilej je praznoval kar dva-
krat; prvič tako, da so na roj-
stni dan prišli člani Folklor-
nega društva Bled, pri kate-
rem že dolga leta plešeta 
njegov sin in snaha, in zape-
li so mu nekaj okroglih; dru-
gič pa je praznoval v krogu 
vse družine na domačem 
vrtu. 

Praznoval je devetdeset let
Franc Pogačnik izhaja iz družine, ki je v Otočah doma že več kot petsto let. 

Jubilej je Franc Pogačnik praznoval kar dvakrat.

V knjigi je 
opisana zanimiva 
življenjska 
zgodba dr. 
Franca Kosela, 
od rojstva 
na Mišačah 
do življenja 
v Ljubljani in 
vrnitve v rojstni 
kraj, ter tudi 
njegovo bogato 
znanstveno 
delo.
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Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel. št.: 
04/201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če knjigo naročite po pošti, se poštnina zaračuna 
po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina
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V torek, na mali šmaren, so z blagoslovom med praznično 
mašo v cerkvi Pr' kapelc simbolično obudili kroparsko 
romarsko pot Od znamenjčka do znamenjčka, je sporočil 
Slavko Mežek, predsednik gibanja Kultura-Natura. Pot poleg 
sakralnih spomenikov povezuje tudi ostale zanimivosti Kro-
pe. "Povezuje 12 znamenj med obema cerkvama, torej ima 
skupno 14 postaj, vabi pa tudi k nadaljevanju romanja k 
drugim sakralnim spomenikom po Lipniški dolini, na Jam-
nik, na Brezje ... Začne pri zdravilnem Studenčku, se čez 
Kropo vzpne do cerkve sv. Lenarta, spusti proti Kotlu in 
vigenjcu Vice, nato pa čez Koruzni most in Plac do Marijine 
cerkve "pr Kapelc" in oživljene Mežnarije," je pojasnil 
Mežek. V projektu so sodelovali Župnija Kropa, Ustanova za 
razvoj Lipniške doline FLD in gibanje Kultura-Natura Slove-
nija.

Na mali šmaren po romarski poti
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Ivanka Korošec

Ljubitelji psov pa so se na tem 
območju sestajali že od leta 
1963 pod vodstvom takratne-
ga predsednika Vinka Požarja 
z Bleda. Ustanovni občni 
zbor je bil v Lescah, njegov 
prvi predsednik je postal 
Milan Vipotnik iz Lesc. Druš-
tvo je tedaj združevalo ljubite-
lje kinologije z območja 
Gorenjske in dela Trente. 
Sprva je bila dejavnost druš-
tva omejena na šolanje psov 
za potrebe gorske reševalne 
službe, načrtovali pa so tudi 
odprtje pasjega hotela. Po 
letu 1979 so iz KD Lesce zače-
la nastajati nova kinološka 
društva v drugih krajih, leško 
pa je združevalo in povezova-
lo predvsem ljubitelje psov iz 
radovljiške, blejske in bohinj-
ske občine. Društveno ime se 
je nekajkrat spremenilo, leta 
2014 pa je dobilo današnje 
ime Športno kinološko druš-
tvo Lesce - Radovljica. Trenut-

no imajo okoli 120 članov, 
tekmovalcev je precej manj. 
Društvo vodi Manica Ravni-
har, ki jo psi spremljajo že od 
malega. V društvo jo je pope-
ljal pes Zlatko, z naslednjimi 
psi pa je pobližje spoznala 
posamezne discipline pasjih 
športov. Občasno vodi tudi 
tečaje male pasje šole.

Čim prej v šolo
Pes naj bi se začel šolati čim 
prej. Pri tem Manica Ravni-
har poudarja, da pravzaprav 
ne šolajo psov, pač pa njiho-
ve vodnike. Organizirajo 
najrazličnejše tečaje za pse 
vseh starosti in velikosti, za 
rodovniške pse in za pse 
mešance. Program male 
šole je zasnovan tako, da je 
primeren za mladiče, lahko 
pa tudi za vodnike starejših 
psov (npr. posvojeni psi), saj 
je tečaj namenjen osnovni 
socializaciji psov, graditvi 
stika med vodnikom in 
psom ter prvim vajam pos-

lušnosti. V okviru tega teča-
ja se vodniki spoznajo tudi z 
različnimi temami o življe-
nju s psom. Na tečajih osno-
vnega šolanja vodniki usva-
jajo vaje, ki jih za opravljan-
je določenega izpita predpi-
suje Kinološka zveza Slove-
nije. Seveda je to le osnova, 
pomembno je, da vodniki 
znanje z vadbišča uspešno 
prenesejo v domače okolje. 
Med člani sta precej priljub-
ljeni disciplini agility in hoo-
pers. Gre za obliko rekreacije 
in zabave, za tekmovanje in 
druženje. Agility je med pas-
jeljubci že dokaj uveljavljen 
šport, disciplina hoopers pa 
se v Sloveniji šele razvija in 
ravno leško društvo ima pri 
tem velike zasluge, saj so na 
pobudo člana Sandija Berton-
clja organizirali prvi hoopers 
seminar v Sloveniji s prizna-
no kinologinjo Sandro Aerns 
iz Nizozemske. Po potrebi oz. 
glede na interes organizirajo 
tudi druge tečaje, npr. tečaj 

rally obedienca in krajše 
tematske tečaje odpoklica, 
lepe hoje na povodcu itd. 
Zadnjo soboto v mesecu 
avgustu vsako leto organizira-
jo agility tekmovanje, kjer pes 
premaguje določene ovire, ki 
so postavljene na parkurju, 
vodnik pa psa usmerja tako, 
da ovire premaga čim hitreje 
in čim bolj natančno.

Pozitivna motivacija
V prvih letih delovanja druš-
tva so bili v ospredju reševal-
ci. To pomeni ure in ure 
požrtvovalnega dela na poli-
gonu, v naravi in na ruševi-
nah, da sta pes in vodnik 
pripravljena na resnično 
akcijo, kjer večkrat izpostav-
ljata tudi svoje življenje. 
»Današnji tempo življenja 
ljudem ne dopušča dovolj 
časa za takšno predanost, 
zato delo reševalcev v druš-
tvu počasi zamira, kljub 
temu pa interes za delo še 
vedno ostaja. Vse več ljudi 

se odloča, da se preizkusijo 
v mantrailingu in delu z 
nosom,« je povedala predse-
dnica.   
Delo v vseh tečajih poteka 
na pozitivni motivaciji, z 
veliko igre in brez prisile. 
Igra in nagrajevanje sta v 
ospredju, saj se moramo 
zavedati, da z igro ali s pra-
vimi priboljški lahko psa 
veliko lažje naučimo posa-
meznih vaj kot pa s silo.  
»Poleg tečajev organiziramo 
tudi dejavnosti, ki niso 
namenjene le članom, pač 
pa širši javnosti, in sicer 
veterinarsko predavanje o 
boleznih pri psih ter preda-
vanje o pasji govorici telesa, 
občasno pa obiščemo tudi 
vzgojno-izobraževalne usta-
nove.« 
Tečaj male šole se začne 
takoj, ko je prijavljenih 

dovolj kandidatov. V začet-
ku septembra imajo dan 
odprtih vrat in vpise, ki so 
sicer mogoči tudi preko 
društvene spletne strani.
»Največji uspeh za društvo 
so številni zadovoljni tečaj-
niki in njihovi vzgojeni psi. 
Zavedamo se, da je naše 
poslanstvo širjenje kinološ-
ke kulture v vseh sredinah. 
Ena od glavnih nalog druš-
tva je, da izobražujemo last-
nike/vodnike psov tako, da 
so s svojimi psi nemoteč 
dejavnik v okolju, kjer živi-
mo. To pomeni, da imamo 
lepo vzgojene pse, ki ne 
nadlegujejo mimoidočih, 
vodniki pa poskrbijo za to, 
da za njihovimi štirinožni-
mi prijatelji vsak travnik, 
gozd, pot ali pločnik ostane-
jo čisti,« je zaključila pred-
sednica Manica Ravnihar.

Poslanstvo tudi širjenje 
kinološke kulture
Eno izmed društev v leški krajevni skupnosti je tudi Kinološko društvo Lesce. Ustanovljeno je bilo 
pred dobrimi petdesetimi leti kot klub za vzrejo športnih in službenih psov.

Predsednica Manica Ravnihar s svojo psičko Greto
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Marjana Ahačič

Konec poletja so se stano-
valci Doma dr. Janka Bene-
dika razveselili nastopa 
kvinteta Fantje z vasi iz 
okolice Rogaške Slatine. 
"Zbralo se nas je kar veliko, 
saj vsi radi poslušamo stare 
pesmi. Pri nas so imeli šest-
inšestdeseti nastop! Na 
koncu so nas tudi povabili, 
da zapojemo skupaj z nji-
mi. Čas ob poslušanju pes-
mi je v prijetni družbi hitro 
minil," so sporočili zaposle-
ni iz delovne terapije doma. 
Fantje z vasi – Franci 
Turenšek, Slavko Živičnjak, 
Janez Plevčak, Toni Korez 
in Tone Plevčak – so se 
namreč odločili, da bodo 
nastopili v 125 slovenskih 
domovih za ostarele, z 
namenom, da pokažejo svo-
je spoštovanje do starejših.
Zadnji torek v avgustu pa so 
na obisk prišli Rdeči noski. 
"Četrt ure pred dogovorje-
nim obiskom stopim iz 
Doma in pred vhodom: Rde-
či noski; ob glasbi, z nasme-
hom na ustih sinhrono ple-
šejo in spuščajo milne 
mehurčke. Nadaljujejo z 
glasbo in odplešejo okoli 
Doma do parka, kjer jih z 
nestrpno pričakujejo stano-
valci," je dogajanje opisala 
ena od zaposlenih. "Ob 
zanimivi, zabavni in sproš-

čeni predstavitvi smo malo 
pozabili na tegobe in boleči-
ne. Zato lahko rečemo, da 

so Rdeči noski klovni zdrav-
niki, saj s svojim pristopom 
tudi zdravijo."

Pestro dogajanje  
na domskem vrtu

Na obisku v Domu dr. Janka Benedika so bili pevci ...

... za posebej prešerno razpoloženje pa so poskrbeli tudi 
Rdeči noski.
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Okolje

Mislimo zeleno!

Fiksna ročna stiskalnica  
za plastenke in pločevinke
Stiskalnica je lepo oblikovana  
in močne konstrukcije.

Barve: oranžna, rumena, modra

Zložljiva ročna stiskalnica   
za plastenke in pločevinke
Po uporabi stiskalnico zložimo in jo zlahka 
shranimo v predal. 

Barva: rumena

Posoda za odlaganje  
organskih odpadkov
• posoda s prostornino 7 litrov rjave barve,
• iz 100 % recikliranega materiala,  

ki je odporen proti UV-žarkom, 
• zaobljeni robovi ter gladka  

zunanja in notranja površina,
• pokrov neločljivo pritrjen  

na telo posode,
• povsem gladek ročaj  

za lažje čiščenje,
• s sistemom proti  

nezaželenemu razsutju,
• priložene bio-vrečke,  

ki se idealno prilegajo posodi.

Biološko razgradljive  
in kompostirne vrečke 
• 15 vrečk za 7-litrsko posodo,
• biološko razgradljive, iz koruze in krompirja,
• zbiranje odpadkov postane  

bolj higienično,
• pogostost pranja posode  

se zmanjša,
• rešujejo problem  

neprijetnih vonjav,
• vrečke ne vplivajo  

na kvaliteto komposta,
• najcenejše bio-vrečke v mestu.

Biološko razgradljive  
in kompostirne podloge 
• po 10 podlog za 120-  

ali 240-litrske zabojnike  
za biološke odpadke,

• biološko razgradljive,  
iz koruze in krompirja,

• zaščitijo posodo  
in rešujejo problem higiene  
(tudi na robu posode),

• zmanjšujejo pogostost  
pranja zbiralnikov,

• rešujejo problem neprijetnih vonjav,
• olajšujejo delo komunalnim delavcem.

www.komunala-radovljica.si

Stiskanje je zabavno 
in otročje lahko
Zmanjšajmo prostornino zbranih plastenk in pločevink 
S stiskanjem embalaže, ki je zabavno in otročje lahko, pridobimo do 80 
odstotkov prostora v naših posodah za ločeno zbrane odpadke. Hkrati 
stiskalnice dolgoročno zmanjšujejo stroške ravnanja z odpadki. 

Za otroke je stiskanje embalaže zanimiva igra, ki spontano postane navada, odrasli pa z upora-
bo vsakodnevno potrjujemo odgovornost do narave in skrb za prihodnost naših otrok. 

Ročne stiskalnice za embalažo in izbor drugih izdelkov za uspešnejše ločevanje embalaže in bio-
loških odpadkov lahko po ugodnih cenah odslej kupite na blagajni Komunale Radovljica.

Komunala Radovljica, d. o. o., Ljubljanska cesta 27, 4240 Radovljica
Tel.: 04/ 537 01 11, faks: 04/ 537 01 12, e-naslov: info@komunala-radovljica.si

Fiksna ročna stiskalnica  
za plastenke in pločevinke
Stiskalnica je lepo oblikovana  
in močne konstrukcije.

Barve: oranžna, rumena, modra

Zložljiva ročna stiskalnica   
za plastenke in pločevinke
Po uporabi stiskalnico zložimo in jo zlahka 
shranimo v predal. 

Barva: rumena
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• posoda s prostornino 7 litrov rjave barve,
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ki je odporen proti UV-žarkom, 
• zaobljeni robovi ter gladka  

zunanja in notranja površina,
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na telo posode,
• povsem gladek ročaj  

za lažje čiščenje,
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• priložene bio-vrečke,  

ki se idealno prilegajo posodi.
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in rešujejo problem higiene  
(tudi na robu posode),
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pranja zbiralnikov,

• rešujejo problem neprijetnih vonjav,
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www.komunala-radovljica.si

Komunala Radovljica, d. o. o., Ljubljanska cesta 27, 4240 Radovljica
Tel.: 04/ 537 01 11, faks: 04/ 537 01 12, e-naslov: info@komunala-radovljica.si

Nasveti za ravnanje z  
nevarnimi snovmi.

  Odpadke hranimo v originalni 
embalaži ali v zaprtih plasten-
kah, in sicer na suhem, varnem ter 
otrokom nedostopnemu mestu.

  Nevarni odpadki se med seboj ne 
smejo mešati, saj lahko pride do 
nepredvidene reakcije med različ-
nimi snovmi.

   Nevarnih odpadkov nikoli ne ods-
tranjujemo ali uničujemo na kakr-
šen koli drugačen način, kot le v 
organiziranih akcijah ali jih odda-
mo v zbirni center.

   V Zbirnem centru Radovljica lah-
ko brezplačno oddate nevarne 
odpadke iz gospodinjstev med 
celim letom. 

Zbirni center Radovljica,  
Savska cesta 28, 4240 Radovljica 
Prenosni telefon: 041 731 488

Pred nakupom nevarnih izdelkov dvakrat premislimo.

Razbremenimo okolje  
strupenih snovi.
V nevarnih odpadkih je koncentracija nevarnih snovi takšna, da škodujejo 
okolju, ob nepravilni rabi pa tudi našemu zdravju. Opremljeni so s simboli  
za nevarne snovi, ki sporočajo, da so te snovi eksplozivne, strupene ali 
nevarne. Z nepravilnim odlaganjem v zabojnike za komunalne odpadke, 
zlivanjem v odtoke ali odlaganjem na neurejenih odlagališčih ogrožamo 
zdravje in varnost ljudi, živali ter svoj življenjski prostor.

Akcija zbiranja nevarnih odpadkov iz gospodinjstev v soboto, 19. septembra 2020

Delovni čas 

ponedeljek, torek, četrtek, petek 8.00–16.00

sreda 8.00–18.00

sobota 8.00–12.00

Kraj Lokacija Kdaj

Lesce pred TNC Mercator Lesce v Rožni dolini 8.00–8.40

Begunje pri gasilskem domu v Begunjah 9.00–9.40

Brezje parkirišče 10.00–10.40

Podnart pri kulturnem domu v Podnartu 11.20–12.00

Kamna Gorica pri zbiralnici odpadkov pod Zijavko 12.20–13.00

Radovljica parkirišče pred upravo Komunale Radovljica 13.20–14.00

Koliko naravnih virov bo 
ostalo za vaše otroke, za tis-
te, ki so se rodili leta 2010? 
Če je nafte dovolj še do leta 
2045, bodo zaloge svinca, 
cinka ali srebra izčrpane že 
do leta 2030. Ne gre samo 
za nafto ali kovine. Gre za 
naš zrak, našo zemljo, vodo, 
ki jo pijemo. Pred očmi se 
nam odvija globok premik, 
premik v Zero Waste (nič 
odpadkov) družbo, opozar-
jajo v Fundaciji Vincenca 
Drakslerja. Ta humanitarna 
organizacija se ukvarja z 
zbiranjem, čiščenjem, obna-
vljanjem in prodajo najraz-
ličnejših predmetov, ki jih 
ljudje ali podjetja odvržejo 
na zbirališča odpadkov ozi-
roma jih donirajo Fundaciji.
V Radovljici, ki je kot občina 
pomemben del projekta 
Zero Waste, upravljajo trgo-
vino Brvač v zbirnem centru 
Komunale Radovljica.
"Stare stvari so lahko zelo 
dragocene. Morda imate 
tudi vi kakšne kakovostne 
porcelanske skodelice, iz 

katerih najraje pijete čaj, 
kakšno zanimivo staro oma-
ro ali kolo retro videza, ki 
vam je z leti vse bolj pri srcu," 
ugotavljata Klemen Podjed 
in Gregor Tomše iz Fundacije 
Vincenca Drakslerja.
"Ni pa vsak predmet več del 
našega življenja. Takšni nam 
zasedajo police, na njih se 

nabira prah. Enkrat končajo 
kot odpadek na zbirnem 
centru in po deponiranju 
obremenjuje okolje. V Tednu 
zbiranja predmetov imate 
priložnost, da stvari, ki jih 
nočete več, pa imajo še ved-
no uporabno vrednost, 
podarite Fundaciji Vincenca 
Drakslerja. S tem boste 

pomagali tako svojim some-
ščanom iz ranljivih skupin, ki 
so zaposleni v okviru Funda-
cije oziroma so vključeni v 
program reintegracije bivših 
odvisnikov, ter osrečite nove, 
hvaležne uporabnike vaših 
starih stvari," pozivata.
"Vabimo vas, da zlasti v ted-
nu od 14. do 19. septembra 
pobrskate po stanovanju in 
najdete stvari, ki jih ne pot-
rebujete več, imajo pa še 

uporabno vrednost, ter jih 
podarite Fundaciji Vincenca 
Drakslerja za namen ponov-
ne rabe. Enostavno tako, da 
jih prinesete na Zbirni center 
Komunale Radovljica."
V Fundaciji so zlasti hvaležni 
za zanimivo starejše pohiš-
tvo, ki ga nato obnovijo, kot 
tudi za vse predmete, ki jih 
ne potrebujete več in bi jim 
v Fundaciji vdahnili novo 
življenje. Večje kose, kot je 

na primer pohištvo, Fundaci-
ja po dogovoru prevzame 
tudi na vašem domu. "Če pa 
vas zanima, kakšne še pov-
sem uporabne in kakovost-
ne predmete z dušo odvrže-
mo prebivalci Radovljice in 
okolice, lahko hitro potešite 
svojo radovednost in se 
oglasite v trgovinah Funda-
cije z rabljenimi predmeti: v 
Zbirnem centru Komunale 
Radovljica, v Kr' Štacuni na 
Maistrovem trgu v Kranju ali 
v skladišču v Pristavi pri Trži-
ču, kjer si izberete svoj kos 
pohištva, ki vam ga obnovijo 
po vaši želji."
Teden zbiranje predmetov je 
projekt, ki ga v okviru nalož-
be »POP – PRIDOBI, OBNOVI, 
PRODAJ« sofinancirata 
Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Evropskega 
socialnega sklada.

Teden zbiranja še uporabnih predmetov
Nekatere stare stvari so lahko zelo dragocene, ni pa vsak predmet več del našega življenja. V prihodnjem tednu lahko stvari, ki jih ne 
uporabljate več, pa imajo še vedno uporabno vrednost, podarite Fundaciji Vincenca Drakslerja za namen ponovne rabe. 

Če vas zanima, kakšne še povsem uporabne in kakovostne 
predmete odvržemo prebivalci Radovljice in okolice, lah-
ko hitro potešite svojo radovednost in se oglasite v trgovi-
nah Fundacije z rabljenimi predmeti. V Radovljici je to Šta-
cuna Brvač v zbirnem centru Komunale Radovljica. 
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Nevarne odpadke lahko v premični zbiralnici strokovni osebi iz pooblaščenega 
podjetja oddate le v navedenem času. Puščanje nevarnih odpadkov na prevzemni 
lokaciji brez nadzora pred ali po navedenem terminu je neodgovorno, saj s tem 
ogrožate druge in okolje.

Ločeni odpadki Simbol

Embalaža, ki vsebuje ostan-
ke nevarnih snovi ali je z 
njimi onesnažena

Jedilno olje in masti

Motorno olje

Topila, kisline in alkalije

Barve, lepila in smole, ki 
vsebujejo nevarne snovi 

Razpršila (izpraznjena)

Čistila,  
ki vsebujejo  
nevarne snovi

Oljni filtri

Zračni filtri

Nevarni odpadki, ki jih boste lahko 
oddali na premični zbiralnici:

Komunala Radovljica, d. o. o., Ljubljanska cesta 27, 4240 Radovljica
Tel.: 04/ 537 01 11, e-naslov: info@komunala-radovljica.si, www.komunala-radovljica

OPERACIJA »POP – PRIDOBI, OBNOVI, PRODAJ« 
Naložbo sofinancirata Republika Slovenija in 
Evropska unija iz Evropskega socialnega sklada

"Vabimo vas, da zlasti v tednu od 14. do 19. 
septembra pobrskate po stanovanju in najdete 
stvari, ki jih ne potrebujete več, imajo pa še 
uporabno vrednost, ter jih podarite Fundaciji 
Vincenca Drakslerja za namen ponovne rabe. 
Enostavno tako, da jih prinesete v Zbirni center 
Komunale Radovljica."
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Petek, 11. september
Kulturna slovesnost v spomin Alenki Bole Vrabec, ob 20.00, sloves-
nost bodo oblikovali dramska igralka in pisateljica Maja Gal Štro-
mar, Linhartov oder in Harmonikarski orkester KUD Radovljica, 
operni solist Ivan Andres Arnšek, dramska igralca Vesna Jevnikar in 
Borut Veselko ter režiser in scenarist dr. Rok Andres; v primeru 
dežja bo slovesnost 15. septembra ob 20. uri; Vurnikov trg, Radovlji-
ca

Pod belimi pečinami, ob 18.00, romantična drama, Linhartova dvo-
rana Radovljica*

Besen, ob 20.15, triler, Linhartova dvorana Radovljica*

Sobota, 12. september
Langusovi dnevi: Kamna Gorica praznuje, ob 17.00, MePZ Lipnica in 
podelitev krajevnih priznanj, Pod lipo, Kamna Gorica

Ostržek, ob 15.30, domišljijski film, podnapisi, Linhartova dvorana 
Radovljica*

Mulan, ob 18.30, akcijska pustolovščina, Linhartova dvorana Radov-
ljica*

Besen, ob 21.00, triler, Linhartova dvorana Radovljica*

Nedelja, 13. september
Ostržek, ob 15.30, domišljijski film, podnapisi, Linhartova dvorana 
Radovljica*

Mulan, ob 18.30, akcijska pustolovščina, Linhartova dvorana Radov-
ljica*

Torek, 15. september
Voden ogled Radovljice, ob 10.00, voden ogled starega mestnega 
jedra, Linhartov trg, Radovljica, zbirno mesto TIC Radovljica

Sreda, 16. september
Honey svetuje, ob 17.00, utrjevanje socialnih veščin s pomočjo psič-
ke, spoznavanje tehnik za sprostitev, raziskovanje, kako vzgajati kuž-
ka, obvezne prijave na: info@zlato-jabolko.si, Zgoša 17b, Begunje*

Četrtek, 17. september
Skrivnosti pravljic in risanje fraktalov, ob 17.00, prebiranje pravljice, 
ustvarjanje fraktalne risbe, druženje s kužkom, prijave na: info@zla-
to-jabolko.si, Zgoša 17b, Begunje*

Pod belimi pečinami, ob 20.00, romantična drama, Linhartova dvo-
rana Radovljica*

Petek, 18. september
Predavanje: Šport starostnikov, ob 19.30, predavanje dr. Mencinger-
ja, atrij župnišča, Linhartov trg, Radovljica

Mulan, ob 19.00, akcijska pustolovščina, Linhartova dvorana Radov-
ljica*

Sobota, 19. september
Dan medu v kulinariki in Festival medu, od 10.00 do 16.00, degusta-
cije medenih menijev (SGTŠ Radovljica in Gostišče Draga), tržnica 
čebeljih pridelkov, ustvarjalne delavnice, predavanja, Čebelarski cen-
ter Gorenjske, Lesce

Kapitan Sabljezobi in čarobni diamant, ob 16.00, animirana družin-
ska avantura, sinhronizirano, Linhartova dvorana Radovljica*

Osebna zgodovina Davida Copperfielda, ob 18.00, komična drama, 
Linhartova dvorana Radovljica*

Tenet, ob 20.30, akcijski znanstveno-fantastični triler, Linhartova 
dvorana Radovljica*

Nedelja, 20. september
VII. Festival gledališča: Kabarejski večer šansonov z Laro Jankovič, 
ob 19.30, osrednji program, glasbena spremljava, Kulturni dom Kro-
pa

Kapitan Sabljezobi in čarobni diamant, ob 16.00, animirana družin-
ska avantura, sinhronizirano, Linhartova dvorana Radovljica*

Osebna zgodovina Davida Copperfielda, ob 18.00, komična drama, 
Linhartova dvorana Radovljica*

Tenet, ob 20.30, akcijski znanstveno-fantastični triler, Linhartova 
dvorana Radovljica*

Torek, 22. september
Voden ogled Radovljice, ob 10.00, voden ogled starega mestnega 
jedra, Linhartov trg, Radovljica, zbirno mesto TIC Radovljica

Sreda, 23. september
Dan Športa v Centru Veriga Lesce, ob 17.00, brezplačne aktivnosti, 
kjer bomo predstavili taekwon-do, borbeno veščino kempo, športno 
strelstvo, samoobrambo, funkcionalne vadbe za starejše, program 
hujšanja, likovne in kulturne delavnice, multimedijske delavnice, 
dogodek pa bomo popestrili še z glasbenim presenečenjem; Center 
Veriga, Lesce

Četrtek, 24. september
Razbijalka sistema, ob 20.00, drama, Linhartova dvorana Radovljica*

Petek, 25. september
VII. Festival gledališča: Glasbeni večer, ob 19.30, nastopata: Anja 
Gaberc (harfa) in Irena Rovtar (flavta), Kulturni dom Kropa

KOYAA in nagajivi predmeti 2, ob 17.00, sklop animiranih filmov, 
samo za abonma Čebelice in Čmrlji, Linhartova dvorana Radovljica*

Grenlandija: Poslednje zatočišče, ob 20.00, akcijski triler, Linhartova 
dvorana Radovljica*

Od 11. septembra do 25. septembra Razstave in ostalo
Muzej jaslic Brezje, edinstvena zbirka okoli 450 eksponatov jaslic s 
celega sveta. Muzej, ki je urejen v nekdanjem pomožnem gospodar-
skem poslopju frančiškanskega samostana Brezje, je odprt ob sobo-
tah in nedeljah od 9. do 16. ure ter med tednom po predhodni naja-
vi v Romarskem uradu Brezje.

Mislice, mladi bralci lahko rešujete miselne uganke, vsak mesec vas 
čaka nov izziv, ki ga najdete v svoji knjižnici. Če ga boste uspešno rešili, 
vas z malo sreče čaka presenečenje; Knjižnica A. T. Linharta Radovljica

Zbistrimo um, za vse ljubitelje miselnih vaj za krepitev uma smo prip-
ravili po en mesečni problem; rešitev oddajte v svoji knjižnici, in z 
malo sreče vas čaka presenečenje; Knjižnica A. T. Linharta Radovljica

Industrijska dediščina v fotografiji, Industrija v radovljiški občini sko-
zi objektiv fotografov Adija Finka in Ivana Pipana, od 10. 7. do 30. 
10. Adi Fink in Ivan Pipan sta bila fotografa, ki sta aktivno delovala v 
Fotografskem društvu Radovljica in sta v dolgih letih ukvarjanja s 
fotografijo posnela veliko zanimivih motivov, ki dokumentirajo živ-
ljenje v Radovljici in njeni okolici v drugi polovici 20. in na začetku 
21. stoletja. Razstava je samo del njune bogate zapuščine, posnete v 
okoliških tovarnah, od torka do nedelje 10.00–18.00, razstavni hod-
nik Radovljiške graščine

Alpska modna industrija – ALMIRA; Preteklost oblikuje sedanjost, 
od 5. 8. do 30. 9. 2020. Razstava je nastala v sodelovanju Mestnega 
muzeja Radovljica, ki hrani obsežno zbirko gradiva nekdanje Almire 
in Fakultete za dizajn, kjer so študentje pripravili izdelke, ki so jih 
navdihnile pletenine iz nekdanje tovarne, od torka do nedelje od 
10.00 do 12.00 in od 17.00 do 19.00, Galerija Šivčeva hiša

Mojster Joža Bertoncelj, od 30. 7. do 31. 12. 2020, na razstavi bodo na 
ogled njegova najbolj znana in reprezentativna dela, ki so zaznamova-
la razvoj slovenske umetno kovane obrti, Kovaški muzej Kropa*

In memorial Alenka Bole Vrabec, september, v sodelovanju Fotograf-
skega društva, Knjižnice ATL Radovljica in Muzejev radovljiške obči-
ne je nastala razstava, posvečena vsestranski umetnici, igralki, reži-
serki, prevajalki, občanki naše občine Alenki Bole Vrabec, Knjižnica 
A. T. Linharta Radovljica 

Razstava 20. slikarske kolonije, od 5. 9. do 12. 9., vsak dan med 
17.00 in 19.00, Dom krajanov, Kamna Gorica

Zmenek na slepo s knjigo, od 8. 9. do 11. 10., če ocenjujete knjige 
samo po njihovih platnicah, lahko zgrešite odlično zgodbo, poskusi-
te izbrati knjigo na podlagi nekaj ključnih besed ali stavka iz knjige, 
Knjižnica A. T. Linharta Radovljica

Slovenija – družbena razdalja in njena čudovita bližina, od 1. 9. do 
30. 9., razstava izbranih fotografij na fotografskem natečaju v času 
šolanja na daljavo učencev 4. in 5. razreda PŠ Begunje, mentorica 
Tanja Pavlič, Knjižnica Begunje

Domoznanski september, od 1. 9. do 30. 9., predstavitev nekaj zna-
nih Leščanov in njihovih del, Knjižnica Lesce

Rešimo sotočje, od 24. 9. do 24. 10., slikarsko-fotografska razstava pro-
jekta Reši sotočje in akademske slikarke Brigite Požegar Mulej, ki si pri-
zadevata javnost seznaniti s prizadevanji, da se ohrani sotočje rek Save 
Bohinjke in Save Dolinke neokrnjeno, Galerija Brigita, Lancovo

Z zvezdico (*) so označene prireditve z vstop-
nino. Več informacij o posameznih prireditvah 
je na voljo na spletni strani www.radolca.si. 

Organizatorji prireditev si pridržujejo pravico 
do spremembe programa. 

Zaradi razmer v filmskem svetu lahko pri kino 
programu prihaja do sprememb, saj je distri-

bucija filmov še vedno nepredvidljiva in nestanovitna.

Za aktualne informacije spremljate spletno stran Linhartove dvorane: 
www.ld-radovljica.si

Marjana Ahačič

Prihodnjo soboto, 19. sep-
tembra, bodo v Lescah spet 
pripravili Dan medu v kuli-
nariki – Festival medu. Bogat 
program, ki so ga pripravili 
organizatorji, se bo ob 10. uri 
začel s predavanjem dr. 
Nataše Lilek: Cvetni prah – 
tako kot je potreben za čebe-
le, je koristen tudi za ljudi. 
Sledila bo razglasitev rezulta-
tov in podelitev priznanj oce-
njevanja medu in popoldan 
ob 14. uri še predavanje Mat-
jaža Pogačnika o apiterapiji.
Tudi letos velik del programa 
sooblikujejo učitelji in dijaki 
Srednje gostinske in turistič-
ne šole Radovljica, ki bodo 
pod vodstvom profesorice 
Marije Arh Ivanšek pripravili 
degustacijo jesensko obarva-
nih narodnih jedi, ki so jih 
pripravljali na področju Lesc, 
Begunj in Žirovnice. 
Medeni meni bo med 
enajsto dopoldan in četrto 
popoldan ponujalo tudi 
Gostišče Draga. Obiskoval-
cem prireditve bo v sprem-
ljevalnem programu pred 

čebelarskim centrom na 
voljo še tržnica z bogato 
ponudbo čebeljih pridelkov 
in izdelkov, organizatorji pa 
pripravljajo tudi ustvarjalne 
delavnice, degustacijo razli-
čnih vrst medu in vabijo na 
medene pijače. 
Še posebno vabijo čebelarje, 
da se dogodka udeležijo in 
prinesejo letošnji med. 
Terenska svetovalca Janez 
Markič ter Tomaž Pintar 
jim bosta pomagala določiti 
vrsto medu, svetovala pri 
vključevanju v sheme kako-
vosti …  
Prireditev pripravljajo Čebe-
larska zveza Slovenije, Javna 
svetovalna služba v čebelar-
stvu, v sodelovanju z Ljud-
sko univerzo Radovljica – 
Čebelarsko razvojno izobra-
ževalnim centrom Gorenj-
ske, Čebelarsko zvezo 
Gorenjske in Čebelarsko 
društvo Radovljica. Organi-
zatorji obiskovalce prosijo, 
da ravnajo v skladu s smer-
nicami in priporočili NIJZ. 
Svojo prisotnost na predava-
njih sporočite po e-pošti: 
natasa.strukelj@czs.si.

Festival medu
Prihodnjo soboto bodo v Čebelarskem centru v 
Lescah pripravili zdaj že tradicionalno prireditev 
Dan medu v kulinariki – Festival medu. Za 
obiskovalce pripravljajo predavanja in degustacije 
ter bogat spremljevalni program.
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VVaabbiimmoo  oottrrookkee   ,,   ddaa   ssee   pprriiddrruužžii jjoo   vvaaddbbii   vv   nnaašš ii   AAllppsskkii   ššooll ii .. 

 
SPLOŠNA TELESNA VADBA   
 

 Poteka v telovadnicah osnovnih šol Radovljica,Begunje,Lipnica in Žirovnica od septembra do junija    
 za otroke stare od 4. let do 9. let 
 2 x tedensko splošna telesna vadba po 1,5 ure  + sobote po dogovoru 

          
   športne in elementarne igre,igre z žogo,rolanje,kolesarjenje 
 pohodništvo,gimnastika,koordinacija,ravnotežje 
 atletika,osnovni elementi akrobatike,smučarska telovadba  

 

                         PRIJAVE :  prijave in več informacij na  www.radski.si 
Z vadbo bomo pričeli po urniku od 16.9. dalje 

* oš Begunje pričnemo 1.10. 
    Info.tel.: 041 647 973 ( Bojan ) 
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VVaabbiimmoo  oottrrookkee   ,,   ddaa   ssee   pprriiddrruužžii jjoo   vvaaddbbii   vv   nnaašš ii   AAllppsskkii   ššooll ii .. 

 
SPLOŠNA TELESNA VADBA   
 

 Poteka v telovadnicah osnovnih šol Radovljica,Begunje,Lipnica in Žirovnica od septembra do junija    
 za otroke stare od 4. let do 9. let 
 2 x tedensko splošna telesna vadba po 1,5 ure  + sobote po dogovoru 

          
   športne in elementarne igre,igre z žogo,rolanje,kolesarjenje 
 pohodništvo,gimnastika,koordinacija,ravnotežje 
 atletika,osnovni elementi akrobatike,smučarska telovadba  

 

                         PRIJAVE :  prijave in več informacij na  www.radski.si 
Z vadbo bomo pričeli po urniku od 16.9. dalje 

* oš Begunje pričnemo 1.10. 
    Info.tel.: 041 647 973 ( Bojan ) 

PRIČETEK SPLOŠNE TELESNE 
VADBE ZA OTROKE 

Alpska šola SK Radovljica s 10. 9. ponovno prične s splošno telesno 
vadbo otrok od 4. do 9. leta. Vadba poteka 2 x tedensko po 1,5 ure  + 

sobote po dogovoru. 
   športne in elementarne igre    igre z žogo    rolanje

  kolesarjenje   pohodništvo    gimnastika    koordinacija    ravnotežje
   atletika    osnovni elementi akrobatike    smučarska telovadba …

Prijave in več informacij na: www.radski.si 

V knjigi so 
predstavljeni 
različni načini reje. 
Uvodna poglavja 
so osredotočena 
na izbiro ustrezne 
pasme oz. križanca 
ter ureditev in 
opremo hlevov za 
rejo posameznih 
vrst perutnine, 
osrednji del  pa 
je namenjen 
opisu tehnologij 
rej od valjenja, 
preko vzreje, reje 
za nesnost ter 
pitanja za meso 
do kakovosti mesa 
in jajc. Veliko 
pozornosti so 
avtorji namenili 
tudi prehrani.
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Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel.  
št.: 04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

21256 strani, brošura, 17 × 23,5 cm 

EUR

Roman je literarni 
spomenik 
aleksandrinkam, 
Slovenkam, ki so 
v obdobju med 
obema vojnama 
odhajale po 
zaslužek v Egipt – v 
Kairo in predvsem 
v Aleksandrijo.
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Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu,  
Nazorjeva ulica 1 v Kranju, jo naročite po tel.  
št.: 04 201 42 41 ali na: narocnine@g-glas.si. 

Če želite, da vam jo pošljemo po pošti,  
se poštnina zaračuna po ceniku Pošte Slovenije.

                        + poštnina

10296 strani, mere: 14,5 x 20,5 cm, trda vezava      

EUR
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Igor Kavčič

Radovljica – Karavanški 
očak je sicer udeležence 
letošnjega 46. Pohoda Več-
no mladih fantov prikrajšal 
za lepe razglede na Deželo, 
Bled in v daljavi Julijske 
Alpe, kar pa med pohodniki 
ni zmanjšalo pozitivnega 
vzdušja in dobre volje. 
Pohod so seveda nekoliko 
ukrojile tudi znane razmere, 
ki nam letos zaznamujejo 

žitje in bitje. Kljub temu se 
je pohoda udeležilo 42 
pohodnikov, od tega polovi-
ca do Valvasorjevega doma, 
druga polovica pa se je pod 
budnim očesom vodje poho-
da Mira Pogačarja in ob 
varovanju šestih članov GRS 
povzpela do Prešernove 
koče – nekaj jih je odšlo tudi 
na vrh Stola.
Če je bilo s "prižnice" še 
moč videti v dolino, je v 
drugem delu pohoda pla-

nince spremljala gosta 
megla, ki jo je po drugem 
tisočaku nad morjem pod-
prl še veter. Kdo bi vedel, 
morda pa je megla gosta 
kot mleko prihajala prav iz 
letošnjega simbola pohoda 
kanglice za mleko, pravza-
prav pa, kot je v navadi za 
simbole, velike kangle za 
mleko, ki jo je do koče pri-
nesel Branko Bajić z ekipo. 
Tehtala je okrog sedem 
kilogramov, vanjo bi se ste-

klo kar 35 litrov mleka. 
Podobno kot že nekaj zad-
njih let so organizatorji 
njeno izdelavo zaupali moj-
strici graverki in cizelerki 
Aji Bohinjc.
Po pozdravnem nagovoru 
predsednika Večno mladih 
Marka Pangerca, ki je pohva-
lil pohodnike za vzdržljivost, 
je bil tudi tokrat osrednji 
dogodek, krst novih članov, 
ki so prejeli zakrament več-
ne mladosti. Ta je potekal v 
koči, zakrament pa je prejelo 
pet novincev: Matic, Anže, 
Dare, Tevž in najmlajši 
junak, devetletni Anže. Ob 
spustu v dolino je nebo več-
no mladost planincev "pože-
gnalo" tudi z dežjem. 
Pohod je bil tokrat namen-
jen le članom kluba, brez 
povabljenih gostov, že na 
zbornem mestu v Radovljici 
pa so pisne prijave dopolnje-
vali z elektronskimi naslovi 
in telefonskimi številkami, 
ki so služile za izdelavo sez-
nama udeležencev. Zaradi 
aktualnih razmer so bili 
organizatorji primorani 
odpovedati koncert pihalnih 
orkestrov in večerni koncert, 
povorko ter druženje na Lin-
hartovem trgu. Pohodniki 
upajo, da bo prihodnje leto 
pohod potekal v starem sija-
ju, kot doslej že skoraj pol 
stoletja.

Letos brez razgleda
Stol je udeležence 46. Pohoda Večno mladih fantov sprejel v megli in vetru. Zakrament večne 
mladosti prejelo pet novincev.

Podelitev zakramenta večne mladosti je tokrat potekala v koči. / Foto: Igor Kavčič

Najmlajši krščenec, devetletni Anže Vovk iz Radovljice, je 
bil pri koči pred očetom.

Morda pa je megla, gosta kot mleko, prihajala 
prav iz letošnjega simbola pohoda, velike kangle 
za mleko, ki jo je do koče prinesel Branko Bajić 
z ekipo. Tehtala je okrog sedem kilogramov, 
vanjo bi se steklo kar 35 litrov mleka. Podobno 
kot že nekaj zadnjih let so organizatorji njeno 
izdelavo zaupali mojstrici graverki in cizelerki 
Aji Bohinjc iz Radovljice.

Alenka Brun

Begunje – Na prvi, petkov 
večer so nastopili ansambel 
Roberta Zu pana, Oberkraj-
nerji z Marijano Mlinar in 
Slovenski muzikantje; nas-
lednji dan, v soboto, zvečer 
pa Štajerskih 7, Ansambel 
Dori ter Jure Valjavec in pri-

jatelji. Gostitelji Veseli 
Begunjčani so na odru zai-
grali in zapeli obakrat.
Prireditev so izpeljali prila-
gojeno razmeram, ki jih pov-
zroča covid-19, ob upo-
števanju vseh pravil in pripo-
ročil NIJZ. Soorganizatorja 
letošnjega glasbenega naro-
dno-zabavnega konca tedna 

v Krpinu v Begunjah sta bila 
še TD Begunje in Javni 
zavod Turizem in kultura 
Radovljica. Za lačne in žejne 
so skrbeli na nekaj stojnicah 
s kulinarično ponudbo Oku-
sov Radol'ce. Nataši Mikelj 
(Turizem in kultura Radov-
ljica) se tudi zdi smiselno, da 
destinacija pri organizaciji 

tako velikega dogodka stopi 
skupaj. Je pa res, da je letoš-
nje leto absolutno drugačno 
od preteklih, in na to nas je 
spomnil še Niki Legat, vodja 
Veselih Begunjčanov. Obi-
čajno je bil namreč Narod-
ni-zabavni vikend pod šoto-
rom in je trajal kar tri dni 
skupaj, pravi Niki. Petkov 
oder je pripadal Veselim 
Begunjčanom, sobotni je 
gostil štiri ansamble, nedelj-
ski kar osem, zaigrala sta 
celo dva pihalna orkestra. 
Dogajanje je bilo izjemno 
živahno, se spominja. Letos 
pa so se – tako kot vsi sloven-
ski glasbeniki in organiza-
torji prireditev – že spomladi 
tudi Veseli Begunjčani zbu-
dili v novo realnost. 
Open Air Narodno-zabavni 
vikend je publika – čeprav 
sede – pozdravila. Narod-
no-zabavnemu vz d ušju je 
prizaneslo tudi vreme. V 
petek se je sicer vremenska 
slika kisala, v soboto je bila 
še slabša, vendar se publika 
enostavno ni dala. Stoli so 
ostali polni, kar nekaj obis-

kovalcev je prišlo tudi iz tuji-
ne: tradicionalno so se ogla-
sili Avstrijci, Bavarci, celo iz 
Švice so se pripeljali. Seveda 
je bilo v primerjavi s prete-

klimi leti teh precej manj – 
sploh vseh obiskovalcev je 
bilo manj, a zato veselje ob 
poslušanju glasbe v živo ni 
bilo nič manjše.

Narodni in zabavni na prostem
Tudi letos so izpeljali Narodno-zabavni vikend, ki ga organizirajo Veseli Begunjčani s prijatelji vsake 
dve leti, a v prilagojeni obliki. Zgodil se je na prostem, v Krpinu, zato so ga poimenovali kar Open Air 
Narodno-zabavni vikend 2020.

Na odru Open Air Narodno-zabavnega vikenda 2020 so Veseli Begunjčani nastopili kar z 
dvema pevkama, Anjo in Sandro, tako da jih je na odru stalo osem.

Niki Legat, vodja Veselih Begunjčanov

Dekleta, ki se jim je Niki za pomoč pri sodelovanju in 
organizaciji dogodka zahvalil javno in s cvetjem.


